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Counter Strike verdenen 

 

Skrevet af Christopher  

CS:GO er et af de største 
videospil inden for e-sport. 
Der kommer flere og flere 
mennesker, fordi streamers 
på Twitch er vilde med 
spillet. Spillet har været der 
i flere år. Faktisk blev det 
lavet i 2012, hvor vi i 
mange år har spillet på de 
samme platforme. 
Grafikken og computeren er 
blevet bedre og hurtigere. 
Men det sygeste er lige sket 
i Counter Strike. Det bliver 
et nyt spil. CS:GO 2 bliver 
bedre og hurtigere, og der er 
ikke så mange bugs mere i 
spillet, fordi de gør spillet 
bedre. CSGO 2 bliver 
udgivet i sommer. Majoren 
er lige blevet færdig, som er 
en af de største turneringer 
inden for CSGO. Astralis, 
det danske hold, 
kvalificerede sig ikke.  

 

 

 

Vitality vandt mod gamer-
legionen i finalen, hvor de 
vandt 500,000 euro, og 
andenpladsen fik 200,000 
euro.  

Unge drenge, der spiller 
computerspil i 2018, brugte 
4 timer i gennemsnit på 
computerspil. Forskere har 
bevist, at det medfører, at 
børn og unge mennesker 
kan blive mere ensomme, 
triste og opbygge angst. 
Mange bliver dårligere til at 
indgå i sociale relationer. 
Det kan også medføre, at 
ens temperament er svært at 
styre. Men! Det kan også 
medføre gode ting, som fx  

 

 

ens reaktionstid bliver 
bedre, og at man bruger sin 
hjerne på en anden måde, 
end hvad man gør til daglig, 
man får det nemmere til at 
udvikle sig. 

Men er gaming sundt, for 
kroppen eller er det bare et 
skydespil, der er usundt for 
kroppen. Hvis et barn 
bruger mere end en time om 
dagen på at spille 
computerspil, så er der stor 
risiko for at blive 
overvægtig. 

Alt i alt må man sige der er 
grund til bekymring, over 
børn og unges massive brug 
af computerspil. 

 
 

 

 

 



 

 

La Liga - Racisme og Rivalisering 
 

Skrevet af Melvin, Rufus og   
Matti Vester Olesen 
 

Vinicius fik rødt kort i en 
La Liga kamp, uden han 
gjorde noget. Han blev 
kvalt, og så var det ham, der 
fik rødt kort. Er det tegn på 
racisme? Folk mener, det 
var racistisk og ikke fair, og 
at dommeren burde have 
fået en bøde. Vinicius har 
postet det på sin instagram, 
hvor han var ked af, at det 
blev sådan. Efterfølgende er 
dommeren blevet fyret, og 
de fans, som råbte racistiske 
ting, er blevet anmeldt. 

 

 

 

 

 

 

Real Madrid VS 

Barcelona 

Real Madrid har vundet La 
Liga 35 gange, og de er 
meget gode. La Liga 
startede fantastisk i 1929, 
og de har spillet fantastisk 
siden. De har vundet mange 
turneringer, blandt andet La 
Liga og Copa del Rey og en 
masse mere. De er nok den  

 

 

mest succesfulde klub i hele 
verden.  

Rivalerne FC Barcelona har 
vundet 26 ligaer og 5 
Champions League. De har 
spillet 252 kampe mod 
hinanden, Real Madrid har 
vundet 101, Barcelona har 
vundet 100, og 52 kampe 
endte uafgjort. Når de 
spiller mod hinanden, 
kalder man det El Classico. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Hvad er roblox? 
 
Skrevet af Melvin og Collin 
 
 
Roblox startede i 2006. 
Roblox er et online 
multiplayer spil og en lua 
spilmotor. 
 Roblox studio er for børn 
og voksne. Roblox er en 
online virtuel legeplads og 
et værksted, hvor børn i alle 
aldre kan interagere, skabe 

og have det sjovt. Mindst 20 
spil på platformen er blevet 
spillet over en milliard 
gange. Roblox er blevet 

beskyldt for at udnytte 
børns arbejde ved at love 
dem store indtægter fra 
deres robuks. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Fredagsfodbold på Bifrost skolen 
 

Skrevet af Melle Gerner Van Cooth  

 
Hver fredag er der 
fredags fodbold her 
på Bifrost. 
Der er mange, der kommer 
efter skolen klokken 13.10, 
og så har vi det sjovt og 
spiller fodbold med mange 
andre fra skolen, og nogle 
gange er der forældre med, 
og så laver vi hold og spiller 
fodbold til klokken 14.30, 
men hvis man ikke gider at 
spille fodbold, så kan man 
også sidde i cafeen ved 
siden af fodboldbanen. Der 
sidder næsten alle voksne 
og spiser eller snakker med 
de andre forældre, og der er 
en legeplads ved siden af 
cafeen, og der er også 
mange børn, der leger der, 
og hvis man ikke vil spille 
fodbold, så kan man bare gå 
derover og lege med de 
andre. 

 Interview med Simon 

Riska Toft Graversen 

“ Hvad synes du om at 

spille Fredags fodbold med 

mange forskellige børn?” : 

Simon svarer: 

 

 

 

 

 

Jeg synes, at det er helt vildt 
fedt. Det er især fedt at se, 
at vi er sammen om det. Der 
er både nogle med fra A, B 
og C, og det er fedt at se, at 
de store tilpasser lidt i 
forhold til, at der en af de 
små, der har bolden. Så går 
man ikke så hårdt til 
den.  Selvom der måske står 
en stor dreng fra C-klassen, 
så er det tydeligt at se, at 
der er et mega fedt 
sammenhold. Det gør 
fredags fodbold mega 
sjovt.” 

 “Spiller du også fodbold i 

din fritid. Hvis ja, er det en 

klub, eller bare for sjov” 

Simon svarer:  

“Jeg spillede rigtig meget 
fodbold, inden jeg kom 
herned, og så havde jeg lidt 
svært med at finde et sted at 
spille, hernede men nu 
spiller jeg på et hold med 
nogle andre danskere.” 

 

“Hvad er din favorit klub 

og hvorfor?” 

Simon svarer: 

“Det må klart være Real 
Madrid,og det har det været 
i langt tid, siden David 
Beckham skiftede fra 
United til Real Madrid, 
fordi det var min 
yndlingsspiller dengang 
,hvor jeg tror jeg gik i 2.-3. 
klasse så da han skiftede 
klub, da begyndte jeg at se 
Real Madrids kampe, og så 
har jeg været fan af dem 
lige siden.” 

 “Var der også fodbold på 

din gamle skole i Danmark? 

“ 

Simon svarer: 

“Det var der overhovedet 
ikke på sammen måde, som 
der er på Bifrost. Vi spillede 
i pauserne. Det gør vi også 
her på Bifrost, og udover 
det så det eneste skolen stod 
for at arrangere var 
skolefodboldturnering, som 



 

 

var en gang om året og kun 
for 7., 8. og 9. klasserne  

“ Er du glad for at spille 

fodbold. Hvis ja, fortæl 

hvorfor?” 

Simon svarer: 

“Jeg er mega glad for at 
spille fodbold. 

  

 
  

  

  

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

Faktaboks 

Fredagsfodbold bliver 
spillet om fredagen. 

Det er ikke kun de store, 
der spiller, men de små 
spiller også. 

Der er også små vand-
pauser, så vi ikke dør af 
tørst. 

Vi laver fair hold, så det 
ender næsten altid med at 
vi står lige. 

 
 



 

 

Håndbold   

 
Skrevet af Marius og Villum       
 
Håndbold er en holdsport, 
hvor to hold på syv spillere 
prøver at score ved at kaste 
bolden i modstandernes 
mål. Sporten spilles på en 
20×40 meter stor bane med 
et mål på 3×2 meter i hver 
ende. En kamp varer 2×30 
minutter. Det hold, som i 
løbet af håndboldkampen 
har scoret flest gange i 
modstandernes mål, har 
vundet. 
 
Det Danmark vandt 

herrehåndbold. 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
Det danske herrelandshold 
kæmper med om guld ved 
VM i håndbold 2023. Anja 
Andersen i 1997, Mikkel 
Hansen i 2011, 2015 og 
2018, Niklas Landin i 2019 
og 2021 og Sandra Toft i 
2021.  
 
Mikkel Hansen er nemlig 
blevet kåret til verdens 
bedste spiller med titlen HP  
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
World Handball Player 
2021. 

Finalen kom til at stå 
mellem de forsvarende 
mestre fra Spanien og VM-
sølvvinderne fra 2021, 
Sverige vandt efter en tæt 
kamp med 27-26. 
Verdensmestrene fra 2021, 
Danmark, vandt 
bronzekampen 35-32 over 
OL-guldvinderne fra 
Frankrig. 

 
 
 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

Det perfekte spil 
 
Skrevet af Marius og Villum 

Nogle af de mest kendte spil 
er Fortnite, Counter-Strike, 
League of Legends, og E-
sport. Fortnite er et 
skydespil Man kan spille 
det på en ps, en pc og 
Nintendo Switch. Der 
spawner 100 mennesker i et 
Game. 

Der er mange byer, man kan 
lande i. 
Alle din nye byer hedder 
Mega City, Breakwater 
Bay, the Citadel, Anvil 
square, Lonely labs 

 

 

 

 

Brutal bastlon, 
Slappy  shores, Shattered 
slabs, Frenzy flelds, Steamy 
sprlngs, Kenjutsu Crosslng 
og Knotten Nets. Man 
starter med 100 liv. Man 
hopper ned i en by og finder 
et våben. 
 

 
 
Buga har lige vundet en 
turnering. Buga var blandt 
100 computerspillere, der  
 
var i turneringen Han vandt 
20 millioner kroner. 

 
 

 
 

 

 

 

 

 



 

 

Svømning 

  
 
Skrevet af   
Aron 
 

  
Svømning er en sport, hvor 
man bruger hele sin krop. I 
svømning skal du bruge 
dine arme og ben til at 
skubbe dig frem i vandet. 
Den normale alder for at 
svømme er 4 år, fordi det er 
meget vigtigt at lære at 
svømme. I svømmesporten 
skal man svømme så 
hurtigt, man kan, til den 
anden side og tilbage. Man 
kan diskutere, hvem den  
bedste svømmer er, men 
Michael Phelps er en af de 
bedste svømmere i  
 

 
 
 
historien, og en af de bedste 
atleter i verden. Han holder 
rekorden for mest vundne 
olympiske medaljer, og 
hans hurtigste tid er 1:42.96 
i eventen. I svømning er det 
også vigtigt at lære at holde 
vejret under vandet. Fordi 
det kan hjælpe med at 
svømme længere og at 
svømme under vandet i 
længere tid. At svømme er  
 
 

 
 

 
også en god måde at miste 
vægt. Når man svømmer i 
normal hastighed, kan man 
miste 200-300 kalorier, og 
hver time 400-600. Der er 
mange måder at svømme 
på, men de officielle er 
butterfly, rygcrawl, 
brystsvømning og crawl. 
Nogle er hurtigere til at 
svømme end andre, og 
nogle skal bruge lidt mere 
energi.  

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Det fysiske med parkour 

Skrevet af Marius 
 

Parkour er en fysisk 
disciplin, hvor udøveren, 
ved at tilpasse sine 
bevægelser til 
omgivelserne, forsøger at 
komme fra A til B på den 
mest effektive måde uden 
hjælp af udstyr. Gymnastik 
betyder "nøgen-øvelse" på 
græsk og kaldes også for 
legemsøvelser. Der findes  
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
to større former for 
gymnastik i Danmark: Den 
folkelige gymnastik, 
organiseret under Danske 
Gymnastik- &  
 
 

 
Idrætsforeninger. Den 
folkelige og desuden den 
mere konkurrenceprægede 
gymnastik, er organiseret 
under Danmarks Gymnastik 
Forbund.

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hvor kan man gå til 
parkour? 
 
Parkour foregår ikke kun i 
byen. Det er også for dig, 
der søger anderledes 
træning i hallen, på 
stranden eller i skoven - 
kun fantasien sætter 
grænser. Parkour kan 
dyrkes hele året rundt. 
 
 



 

 

 

Verdenen inden for boksning 
  

Skrevet af Tristan & Joachim 
  
I boksning er der ret mange 
nyheder for tiden. F.eks har 
bokseren Canelo Alvarez 
præsteret godt i det sidste 
år. Han har vundet flere 
store kampe og forbedret 
sin placering på 
ranglisterne. 
 
Det er ikke kun Canelo, 
som har gjort en god 
præstation, men også at 
Tyson Fury har gjort 
comeback i bokseringen og 
har vundet flere kampe i 
træk. Han er også kommet 
meget højt op på 
ranglisterne. Andre boksere, 
der har præsteret godt, er 
Anthony Joshua og Vasyl 
Lomachenko. 
 
Men det går ikke altid godt i 
bokseringen, så som  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
bokseren Deontay Wilder 
har lidt et nederlag i sine 
seneste kampe, men han har 
stadig en imponerende 
rekord. Andre boksere, der 
har også har lidt nederlag, 
er Gennady Golovkin og 
Sergey Kovalev som har 
tabt en del kampe i det 
sidste stykke tid 
 
Muhammad Ali er en af de 
ældre boksere, som har 
ligget nummer 1 på 
verdensranglisten tre gange. 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Muhammad Ali har bokset 
61 kampe, og han har 
vundet 56, og 37 af dem var 
på knockout. 
 
Brian Nielsen var en kendt 
bokser fra Danmark, som 
var helt oppe og bokse mod 
de helt store boksere, så 
som Mike Tyson. Han er fra 
Danmark, men han har et 
ejendomsmæglerfirma, og 
han har også en golfklub her 

i Spanien. 

 
 

 

 

 



 

 

Golf for alle  

  

Skrevet af Tristan & Joachim 
  
 
Golf er en sport, hvor man 
slår en bold med et jern og 
skal ramme et hul langt 
væk.  
Golf er en meget kendt 
sport for lidt ældre 
mennesker, da det ikke er så 
hårdt som andre aktive 
sportsgrene. Der kan man så 
selv vælge, om man vil 
udfordre sig selv og gå hele 
tiden eller bare køre i en 
golfvogn rundt omkring på 
golfbanen. Der er 18 huller 
på en golfbane. Det går ud 
på at spille boldene i 
hullerne på så få slag som 
overhovedet muligt. 
Spanien er et godt land at 
spille golf i, fordi der er 
godt vejr, og fordi der 
findes så mange 
verdenskendte golfbaner. 
Golf er en sport, som har en 
lang historie og tradition.  

 
Det menes, at det har været 
spillet i Skotland i det 15.  
århundrede, og det har 
udviklet sig meget mere 
over tiden.  
I dag er golf en global sport, 
der spilles af millioner af 
mennesker rundt omkring i 
verdenen. Der er mange 
forskellige turneringer og 
andre ting, som bliver 
spillet professionelt i 
fjernsynet. 
  
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
Nogle af de ting er PGAs 
Tour, LPGA Tour og 
European Tour. 
 Golf er en sport for alle 
mennesker på alle niveauer. 
Golf er også en sport, der 
har en stor økonomisk 
indvirkning på mange 
samfund. Golfbaner-og 
turneringer kan tiltrække 
turister og generere 
indtægter til virksomheder. 
Der er også mange 
forskellige fordele ved at 
spille golf. Hermed 
forbedret sundhed og 
fitness, øget social 
interaktion og muligheden 
for at tilbringe tid i naturen. 

 
 

 

 

 

 



 

 

Stor skuffelse for Danmark i VM 
 
  
  
Skrevet af Sofie Vester Olesen, Oliver, Rufus og Matti 
 

Danmark tog et stort 
nederlag i årets ishockey 
VM, efter de tabte til USA, 
Sverige, Tyskland og 
Finland. Det har været en 
stor skuffelse for Danmark. 
De første 3 kampe mod 
Østrig, Ungarn og Frankrig 
gik rigtig godt for Danmark, 
men det tog sig en hurtig 
drejning. Og Danmark 
forventer derfor desværre 
snart at ryge ud af VM. 
 
Vi har valgt at interviewe 
Karen Vester Olesen, som 
tidligere har spillet for det 
danske kvindelandshold. 
 
Karen siger:  
“Det er en god følelse, når 
man varmer op til kampen- 
først uden for banen og 
bagefter på banen, bliver  
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
man spændt og opsat til at 
gå ind på banen og gøre sit 
bedste. Man ved, at man er 
en del af et hold, hvor alle 
har samme mål, nemlig at 
vinde kampen. Jeg har haft 
sindssygt mange gode 
oplevelser. En ting er de 
venskaber man får, når man 
er en del af et hold. Noget 
andet er de rejser, jeg har 
været heldig at være en del 
af. Jeg har blandt andet 
repræsenteret Danmark ved 
VM, og det har været 
kæmpestort. Også de 
mindre oplevelser som 
busture til diverse kampe 
rundt om i Danmark har  
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
været gode. Man lærer 
hinanden at kende rigtigt 
godt, og for mig har det 
givet venskaber for livet. 
Det vigtigste er at gøre det 
bedste, man kan. Det gælder 
i alle livets facetter. Uanset 
om det er til en 
ishockeykamp, en opgave i 
skolen eller i forbindelse 
med sin familie eller 
venner. Når man giver sit 
ypperste, kan man igen 
forlange mere. Men 
derudover er det mindst lige 
så vigtigt, at man har det 
sjovt og hygger sig. 
Venskaber, intensiteten, at 
opdage hvad man faktisk er 
i stand til at udføre, sejre, 
ture og oplevelser.” 
 

 

 

 



 

 

The Bay tree 
 
 
Skrevet af Morgan og Sofus 
 
The Bay tree er et 
farbergéæg der er lavet af 
Smaragder. Prisen er 
femten millioner dollars 
eller 12,800 rubles værd i 
1911.Der er flere grunde til, 
at farbergéæg er så dyr. For 
det første er de lavet af 
ædelmetaller og ædelsten. 
For det andet er de sjældne 
og meget samleobjekter. Og 
for det tredje har de en rig 

historie og er forbundet med 
luksus og rigdom.Fabergé 
lavede i alt niogtres 
spektakulært juvelerede. 
 
I alt blev niogtres 
spektakulært smykkede 
påskeæg lavet af Farbergé 
mellem 1883 og 1917. 
Halvtreds af disse blev lavet 
til den russiske 

kejserfamilie og er kendt 
som de 'kejserlige æg'. De 
andre æg blev lavet til 
aristokratiet og den 
industrielle og finansielle 
elite. De er kendt som 
Fabergé-æg og er et symbol 
på åbenlys luksus, men af 
de oprindelige niogtres er 
der desværre kun enogtres 
tilbage. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

MMA, for vildt? 
 
 
Skrevet af Tristan & Joakim 
 
MMA er en kampsport hvor 
man slås meget voldsomt 
mod hinanden i en ring hvor 
man er presset til at slås 
mod hinanden fordi at 
ringen ikke ligner en 
boksering, den er mere rund 
og så er den hegnet ind så 
man ikke kan komme ud. 
UFC står for “Ultimate 
Fighting Championship” og 
det er tit der hvor de helt 
store kampe bliver spillet, 
med de helt store MMA 
spillere som kæmper mod 
hinanden. MMA er en 
kampsport hvor der næsten 
ikke er en grænse for hvad 
man må gøre i ringen. Der 
er også nogle regler i MMA 
såsom at man ikke må 
stikke sine fingre i  
 

 
 
 
 
 
 
 
kropsåbninger såsom øjne, 
mund, øre, næse, og 
underliv. Man må heller 
ikke slå eller sparke lige i 
baghovedet, fordi der er 
vigtige vedhæftninger i 
nakken, som styrer kroppen. 
Fx Richard Colon som blev 
slået ulovligt i baghovedet 
mange gange i en 
boksekamp og derefter blev 
hjernedød. 
I MMA er der også 
legendariske idoler som 
Connor McGregor som har  
 

 
været verdens bedste MMA 
spiller.  
Der er mange forskellige 
vægtklasser i MMA. 
Mange MMA-spillere 
stopper fordi at det er en 
voldsom sport og fordi at 
man får rigtig mange 
skader, fordi at det er jo det, 
det handler om. 
MMA blev opfundet og 
spillet i 1993 af Gracie 
familien fra Brasilien stiftet 
MMA i USA. 
Navnet MMA står for 
Mixed Martial Arts. 

 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

Skak 
 
Skrevet af Melle Gerner Van Cooth  
  
 
Skak er et spil med rødder, 
der går tilbage i mere end 
1000 år. Det er et spil, der 
spilles af millioner af 
mennesker over hele 
verden, og det er kendt for 
at være et af de mest 
udfordrende og 
intellektuelle spil, der 
findes. I skak spiller to 
spillere mod hinanden på et 
bræt med 64 felter. Hver 
spiller har 16 brikker, 
herunder konge, dronning, 
tårne, løbere, springere og 
bønder. Målet med spillet er 
at tage modstanderens 
konge, mens man beskytter 
sin egen. Skak kræver 
strategisk tænkning, 
tålmodighed og evnen til at 
forudse modstanderens 
træk. Det er et spil, der kan 
spilles på mange forskellige 
niveauer, fra begyndere til 
professionelle spillere. Der 
er også mange forskellige 
varianter af spillet såsom 
hurtigskak, blitzskak og 
Fischer random chess. Der 
er mange fordele ved at 
spille skak. Det kan hjælpe 
med at udvikle strategisk 
tænkning, 
problemløsningsevner og 
koncentrationsevne. Det kan  

 
 
også hjælpe med at forbedre 
hukommelsen og styrke 
hjernen. 
Skak er ikke kun et spil, det 
er også en sport. Der er 
mange internationale 
turneringer og 
mesterskaber, og nogle af 
de største skakspillere i 
historien er blevet anerkendt 
som berømtheder og ikoner 
i deres lande. 
 

Magnus Carlsen 
Magnus Carlsen er en norsk 
skakspiller, der er kendt 
som en af de bedste 
skakspillere i historien. Han 
blev født i 1990 i Tønsberg, 
Norge, og begyndte at spille 
skak som femårig. 
Carlsen blev verdensmester 
i skak i 2013, da han 
besejrede den daværende 
verdensmester  
Viswanathan Anad fra 
Indien. Han har sidenhen 
forsvaret sin titel flere 
gange og er fortsat 
regerende verdensmester. 

 
 
 
Carlsen er kendt for sin 
aggressive og kreative 
spillestil, og han har vundet 
mange kampe ved at tage 
høje risici og 
spille usædvanlige træk. 
Han er også kendt for sin 
evne til at spille hutigt og 
præsist, selv under pres 
Udover sin succes i skak har 
Carlsen også opnået 
anerkendelse og popularitet 
uden for skakverdenen. Han 
har modtaget flere priser og 
udmærkelser for sit bidrag 
til skak og er også en af de 
mest populære skakspillere 
på sociale medier. 
Carlsen er fortsat en aktiv 
skakspiller og deltager 
regelmæssigt i 
internationale turneringer 
og mesterskaber. Han er et 
ikon i Norge og en 
inspiration for mange 
skakspillere over hele 
verden. 
 

 



 

 

Hikaru Nakamura 
 
Hikaru Nakamura er en 
kendt og respekteret 
amerikansk skuespiller, født 
i Japan i 1987. Han blev 
mester i skak som teenager 
og har siden haft en 
betydningsfuld karriere i 
skak verden. 
Nakamura er kendt for sin 
hurtighed og taktiske 
dygtighed i spillet, og han 
er anerkendt for at have en 
meget individualistisk 
spillestil, som skiller ham 
ud fra andre spillere i 
sporten 
Han har vundet adskillige 
mesterskaber og turneringer 
i løbet af sin karriere, 
inklusiv en sejr i USA`s 
mesterskab i skak fem 
gange. 

Hikaru Namura har opnået 
en stor og dedikeret 
tilhængerskare, og han er 
kendt for at have været en 
inspirationskilde for mange 
unge mennesker, der ønsker 
at blive dygtige spillere i 
skak. 

Interview med Samuel 

Vester Olsen 

Hvem synes du er den 

bedste skakspiller på skolen 

og hvorfor? 
 
Jeg syntes nok at det er 
Christopher fordi at han har 
rigtig gode bevægelser i 
skak og han har meget 
viden om det 
 
Kan du godt lide at spille 

skak hvis ja, forklar 

hvorfor? 
 

Skak er et mega sjovt spil 
fordi det træner hjernen og 
du skal være klog og være 
meget taktisk for at spille 
det 
 
Er der nogen du ser op til i 

skak fortæl hvem og forklar 

hvorfor? 
Den engelske eller jeg ved 
ikke rigtig hvor han er fra 
Magnus Carlsen som er 
verdens bedste skakspiller 
eller i hverfald i min øjne 
og grunden til jeg ser op til 
ham er fordi han er rigtig 
god til skak og han spillede 
siden han var fem år 
  
   
Hvor gammel var du da du 

startede med at spille skak? 
 
Første gang jeg spillede 
skak det var nok da jeg var 
syv år og det var fordi min 
far han havde købt det i 
Tyrkiet. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

Fakta boks 

Skak er både et brætspil og en 
sport.  
 
Skak stammer fra det nordlige 
Indien (det optræder fx i 
sanskritlitteraturen) eller 
måske i Tibet eller Kina. 
 
Sikkert er det, at spillet i 
oldtidens slutning har bredt sig 
til Persien, hvor 
det fik sit nuværende navn 
Skak er et obligatorisk 
skolefag i Armenien. 
 



 

 

Manchester 
 
Skrevet af Elliot og Valde 
 
 
Manchester er en sjov by i 
England og en god by og en 
glad by 
Den klub er fantastisk. Der 
er gode og fantastiske 
restauranter. Maden er 
fantastisk. Maden er god, 
den bedste ret er “fish and 
chips”, som de er meget 
kendte for. 
 
Man City er gode, de har 
aldrig vundet en 
"Champions League” finale, 
men de har vundet Premier 
League.  
 
Vi har Lige købte Erling 
Halland, Alvarez og Akanji 
Der bor 67 millioner 
mennesker i England.  

Der er 14 spillere på 
Manchester Citys hold.  
 
Pep Guardiola er 
Manchester Citys træner.  
 
De bedste klubber i England 
er Manchester City, 
Manchester United, Arsenal 
og Liverpool. 
 
“Our viking is Erling 
Haaland." " He is very tall 
and buff.” 
 
Citys kaptajn er 
Gundogan.  Kevin De 
Bruyne er spilfordeler. 
  
Questions  
How Old Were you when 
you went to Man 

City game? i was 10 Year 
old 
 
Did you go out with Friends 
when you were not 
allowed? Yes, of course. 
 
How Old Were you 
when you started a job. I 
was 12 when I Got my first 
job doing a newspaper 
round.  
 
Was your Teacher mean to 
you? Yes, very mean sadly. 
I had very strict teachers.  
 
How Old Were you When 
You Started School? I was 4 
Year old 
Did you get hurt while you 
played Football? Once I 
sprained my ankle.  

 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

Spaniens livsstil 

 
Her forklarer vi, hvordan vi synes, det er at leve i Spanien. Når jeg 
skriver vi mener jeg eleverne i Kulturlivs- redaktionen  
 

Skrevet af Frederik, Nanna, Alexander, Rebekka, Maya, Noah, Liva, Nela, Filippa, Morgan, Sofus og Lucas 

 
Frederik: Min mening, om 
at bo her i Spanien, er, at 
jeg synes, at det er så fedt, 
da det både er varmt, og 
folk er søde hernede, plus at 
man slipper for regnen i 
Danmark. Nu har jeg boet 
her i snart et år og har været 
rigtig glad for det. Jeg 
savner selvfølgelig mine 
venner i Danmark, men det 
er så fint, når man har 
fundet nogle nye hernede. 
Der er nogle mærkelige ting 
hernede i forhold til i 
Danmark, F.eks. har de ikke 
det samme bland-selv-slik 
og mærkeligt kød. 
Heldigvis kan man komme 
hjem til Danmark.  For 
eksempel i de seneste to 
måneder har jeg været 
hjemme i Danmark fire 
gange og venter på den 
næste om to uger. Så det er 
rigtig nemt at komme 
tilbage, men generelt kan 
jeg rigtig godt lide Spanien. 
Så jeg vil se frem til nogle 
flere dejlige stunder her i 
Malaga-provinsen.  
 

Nanna: Jamen, halløj. Jeg 
har boet i Spanien de sidste 
3 år. Jeg flytter til Danmark 
til sommer. Jeg har elsket at 
bo her i Malaga og gør det 
stadig den dag i dag. Jeg 
elsker rideturene i bjergene, 
det vildt billige slik, og de 
helt vildt billige berlinerne, 
som mig og min ven Mads, 
altid plejer at spise. Jeg og 
min ven Mads er bedste 
venner og det har vi været i 
tre år. Vi har været igennem 
meget sammen, vi render tit 
rundt i Miramar eller Plaza 
Mayor. Vi elsker at være på 
stranden. Da jeg flyttede 
herned, boede vi i en 
lejlighed i Fuengirola, men 
flyttede væk fordi at det var 
i centrum af Fuengirola. Så 
flyttede vi til et bjerg, hvor 
vi boede med alle vores dyr. 
Mig og min mor har altid 
elsket dyr, så vi har både 3 
hunde, 2 heste og 1 kanin.  
Så flyttede vi hurtigt til 
Danmark igen, men det gik 
ikke, da vi alle sammen 
savnede palmerne og 

Spanien og selvfølgelig den 
bedste skole, Bifrostskolen.  
 
Nela: Goddag, hej jeg 
hedder Nela og jeg er 9 år. 
Jeg var et år da jeg flyttede 
til Spanien og jeg kan 
snakke flydende engelsk. 
Jeg gik i en engelsk 
børnehave og så startede jeg 
på Bifrost. Jeg kan ikke lide 
at man er uvenner, og at 
skolen er lille. Jeg kan lide 
at min bedste veninde, Liva, 
går her og at det er en dansk 
skole. Jeg synes at det er 
sjovt at bo i Spanien, og at 
jeg kan tage til Aqualand. 
Jeg synes at Spaniens vejr 
er bedre end Danmarks vejr. 
Jeg elsker Spanien og jeg 
vil se frem imod at leve her.  
 
Liva:  
Jeg synes det er fedt at bo i 
Spanien. Vejret er godt og 
strandene er dejlige.  
Jeg har boet i Spanien hele 
mit liv, det vil sige 8 år. 
Jeg blev født hernede i byen 
Benalmadena  



 

 

Jeg gik i La Casita de 
Martin børnehaven en 
spansk børnehave, der 
ligger i Los Boliches. Jeg 
var ikke så vild med at 
komme i en børnehave hvor 
jeg ikke kunne snakke mit 
“eget” sprog.  
Men jeg er meget glad for at 
bo hernede, jeg elsker jo det 
kolde, men vil også bo i 
varmen, men tror helst jeg 
vil bo i Danmark.  
 
Noah & Maya:  
Jeg hedder Maya, jeg har 
boet i spanien i næsten en 
måned. Vi kommer fra 
Danmark, men blev født i 
Spanien og boede her i 
næsten 2,5 år, og så flyttede 
vi til Sverige og boede der i 
6 år. Efter vi havde boet i 
Sverige flyttede vi til 
Danmark i 2 år. 
Vi flyttede tilbage til 
Spanien for ca. 1,5 måned 
siden. Vi er meget glade for 
at bo i Spanien fordi der er 
dejlig varmt.  
Vi har været i poolen hver 
dag, det kan man jo ikke i 
Danmark, fordi det ville 
være alt for koldt.  
Jeg er glad fordi man kan få 
ting meget billigere i 
Spanien så som tøj, slik, 
mad alt.  
Men de har ikke særlig god 
bland-selv-slik hernede.  
Mig og Noah, er rigtig 
glade for, at der er et Dansk 

supermarked, hvor man kan 
købe de “danske ting”.  
 
Filippa:  
Hej, jeg hedder Filippa. Jeg 
er 7 år gammel, jeg har boet 
i Spanien i et år og boet i 
Danmark i ca. 6 år.  
Jeg savner Danmark rigtig 
meget, fordi at alle mine 
venner og familie bor der. 
Jeg tror vi skal bo hernede i 
2 år, men er ikke sikker.  
Jeg bor hernede med min 
mor, far og lillebror. Vi bor 
i Mijas Pueblo.  
Vi rejser tit til Danmark, 
fordi vi gerne vil besøge 
vores familie og vores 
venner, men jeg er glad for 
at bo hernede.  
 
Sofus:  
Hej, jeg hedder Sofus.  
Det er fint nok at bo her, 
men det er ikke det bedste, 
fordi jeg gerne vil bo i et 
andet land, og ikke kun 
have varmen hele tiden.  
Jeg savner lidt Danmark. 
Jeg vil gerne flytte til 
Danmark igen, fordi der 
både kan være varmt og 
koldt, og fordi jeg gerne vil 
se mine venner.  
Jeg bor hernede med min 
mor, far, den ældste 
storebror, og min yngste 
storebror, men han flytter til 
Danmark i sommerferien.  
 
 

Morgan:  
Hej, jeg hedder Morgan. 
Jeg er glad for at bo her i 
Malaga, men jeg vil hellere 
bo i fingaen, fordi det er 
sjovt og har boet der i 7 år.  
Jeg var 1 år da jeg flyttede 
til Spanien.  
Jeg savner ikke at bo i 
Danmark, fordi jeg ikke kan 
huske noget fra Danmark, 
fordi vi flyttede så hurtigt 
som vi gjorde, jeg flyttede 
jo da jeg var 1 år. 
 
Lucas: 
Hej jeg hedder Lucas.  
Jeg er glad for at bo 
hernede, jeg har boet 
hernede i 13 år. Jeg bor 
hernede med min far, mor 
og min bror.  
Den ting jeg elsker ved at 
bo i Spanien er, at jeg kan 
tage til Aquapark, og bade.  
Jeg bor i Malaga, og er glad 
for at bo her.  



 

 

Gaming  
 

Skrevet af Sofus og 

Morgan 

 
 
Minecraft Bedrock er et 
spil, der kan blive spillet 
på alle platforme. F.eks. 
computer, telefon, 
PlayStation, Nintendo og 
Xbox.  

 
Det går ud på, at man 
bygger noget. Gaming er 
en virtuel form for 
verden, hvor man enten 
kan skyde, skydes, bygge 
og en masse andre ting. 
Det er normalt gjort på en 
computer, tablet, telefon 
eller VR/Virtual Reality. 
Der er omkring 3,7 
milliarder der gamer og 
omkring 140 mio. der 
spiller Minecraft. Fortnite 
har omkring 125 mio. 
spillere, og Fall Guy’s har 
50 mio. spillere i hele 
verden.   



 

 

Flamencodans 
Skrevet af Filippa fra A-

klasse 

 

 

Hvad er flamencodans? 

De har store kjoler på, når 
de danser og højhælede 
sko. I hånden har de 
kastagnetter, og de har 
blomster i håret. Der er 
flere end en, der danser 
flamenco-dans, og de 
viser dans på spansk.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Noahs yndlingsrestaurant 
Skrevet af Noah fra A-

klassen 

 

 

Min yndlingsrestaurant er 
en pizzarestaurant. Den 
ligger meget langt væk. 
Jeg plejer at spise 
pepperoni pizza, men 
man kan få mange 
forskellige slags. Den 
hedder Il Boccaccio, og er 
en italiensk restaurant. Til 
sidst plejer jeg altid at få 
en slikkepind eller to. Det 
er en god restaurant.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Spaniens yndlingsretter 

Det bedste Spanien har at byde på. 

Skrevet af Lucas@gmail.com og Buur_alexander@icloud.com 

Her er tre klassisk 

spanske madretter for 

både børn og voksne. 

Der er både 

ingredienser og 

opskrifter her 

Paella: 

Paella opskrift - Den 

bedste opskrift på den 

spanske klassiker 

(hurtigmums.dk) 

Churros: 

Churros - den bedste 

opskrift på de sprøde 

lækkerier 

(valdemarsro.dk) 

Flan: 

Flan opskrift - Her får 

du opskriften på den 

populære 

franske dessert 

(hurtigmums.dk) 

Paella 

Paella er en meget kendt 
spansk madret, der bliver 
serveret som frokost og 
aftensmad. Paella er ris 
blandet med grøntsager, 
rejer, muslinger, kylling 
eller pølse. Den blev lavet 
i Valencia, og er en af de 
madretter, der 
symboliserer 

befolkningen. En ting der 
gør Paella speciel er, at 
den oftest bliver lavet 
udendørs over en 
kontrolleret brand. En 
anden ting der gør Paella 
speciel er, at den bliver 
lavet med safran. Det gør 
at madretten er dyrere end 
en typisk Seabass på 
restauranter. Paella er 
også tilegnet at blive spist 
af flere personer end to, 
på restauranter kan man 
få til 8 personer. Prisen 
kan variere, og det kan 
afhænge af om retten er 
vegansk, størrelsen på 
retten og hvor man er, 
men den gennemsnitlige 
pris på Paella i 
Benalmadena er ca. 40-
60€ for flere personer. En 
vegansk paella koster 
mindre fordi der ikke er 
nogle rejer eller 
muslinger på, og den 
koster ca. 20-30€ for flere 
personer. 

Churros 

Churros er en meget 
kendt og lækker spansk 
madret. Vi danskere ser 
det som en dessert eller 
snack, men for de spanske 
indbyggere er det faktisk 

morgenmad. Churros 
består af friteret dej, der 
bliver serveret med 
sukker, kanel og mørk 
smeltet chokolade. 
Chokoladen er meget tyk, 
fordi det ikke er som i 
Danmark, de smelter bare 
mørk chokolade, og 
serverer det i en kop. 
Prisen varierer 
selvfølgelig afhængig af 
hvor du er, og hvor meget 
du bestiller, men den 
gennemsnitlige kost er ca. 
10-12€ for tre til fem 
personer. Grunden til at 
churros er morgenmad, er 
fordi at spanske hyrder 
spiste dem til 
morgenmad, som en 
hurtig og nem 
morgenmad. Dog siges 
det at princippet af 
churros kommer fra Kina. 
Nogle steder i Spanien 
kalder man Churros for 
Porras eller Jeringos. 
Grunden til at det hedder 
Churros er fordi, at de er 
magen til hornet på 
Churra fåret. 

Flan 

Flan er en meget kendt ret 
i de latinamerikanske 
lande. Det er en dessert, 



 

 

der er lavet på 
kondenseret mælk, fløde 
eller æg, vanilje og 
karamelsovs. Flan minder 
om Panna Cotta eller 

Crème Brulée. Det land, 
der er sagt at have bedst 
Flan, er Cuba fordi deres 
vaniljecreme er tykkere. 
Den franske version er 

lavet som en tærte, mens 
den spanske version er 
som en pudding. Flan er 
også Spaniens mest 
kendte dessert. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Strange World 

Skrevet af Frederik & Filippa 
 
Bifrostskolen var i 
december måned i 
biografen og så ”Strange 
World”. Filmens 
instruktør er Don Hall og 
er i samarbejde med Walt 
Disney animation studios 
motion pictures. Mig, 
Frederik, og min 
rapportmakker Filippa,  
vil nu give vores mening 
om denne film. 
 

Filmen starter med en 
gruppe 
opdagelsesrejsende, der er 
taget ud på nogle kolde 
bjerge for at udforske. En 
af dem, der er med, er den 
erfarne mand, ”Jaeger 
Clade”. Gruppen ville 
gerne vende om, men det 
vil han ikke. De bliver 
skilt ad, og der går nogle 
år. Jaeger Clade havde 
også et barn, der også var 
med i den tidligere 
udforskningsgruppe. 
 
Det barn er nu voksen og 
har også selv fået et barn. 
De har en god hverdag, 
og det hele er, som det 

plejer, indtil deres planter 
på markerne ikke vokser.  
Præsidenten kommer 
hjem til dem og fortæller, 
at de alle skal med ud på 
en ekspedition. De er ikke 
meget for det, men det 
ender med, at de gør det 
alligevel. De tager ned i 
bjerget for at undersøge, 
om det er derfra, den 
onde virus kommer. 
De ender med at være 
fanget nede i bjerget, 
fordi deres flyveskib 
styrtede. 
 
Den yngste dreng går en 
tur, og ender med at finde 
en lille blå ven, han 
kalder for Splat. 
Der går lidt tid, og så 
kommer der et moster, 
hvor drengens farfar 
kommer og redder ham. 
Han havde åbenbart 
fundet stedet efter at have 
fortsat sin efterforskning, 
dengang de skiltes ad. 
 
Det ender med, at de 
redder bjerget ved at 
ændre deres tanker. De 
fandt ud af, at de åbenbart 
har misforstået 
situationen. Men i hvert 
fald så klarer de det, og 
bliver en lykkelig familie 
igen. 
Filippas mening om 
filmen lyder således, at 

hun synes, at filmen 
havde et godt budskab, 
men at den var lidt 
forvirrende. Dog kunne 
hun generelt rigtig godt 
lide filmen, og kunne 
sagtens finde på at se den 
igen. Min mening er ikke 
helt langt fra Filippas. Jeg 
synes, at der var et godt 
budskab, filmen var godt 
lavet og at der var godt 
med spænding i. Jeg 
synes som Fillippa også, 
at den var en smule 
forvirrende i forhold til, at 
det er en børnefilm. 
 
Den passer bedst til små 
børn, da de voksne nok 
ville synes, den var for 
kedelig. Men som sagt er 
den lidt forvirrende, så 
der er ikke rigtig en helt 
perfekt målgruppe. Det er 
også en af de ting, der har 
gjort, at vi er kommet 
frem til vores svar på, 
hvor mange stjerner vi vil 
give den. 
 
Til sammen i 
gennemsnittet, vil vi give 
den 3,5 stjerner, da den 
var rigtig god, men der 
var nu også nogle ting, 
der kunne havde gjort den 
bedre.  
 
 



 

 

La Casita de Martín 

Una guardería español 

Skrevet af Liva og Nela 

 

Om Casita de Martin. 

Det er i Fuengirola. 
Adressen er Calle Pablo 
Romero 

Hende der ejer det hedder 
Paula. 

Man skal være 5 måneder 
for at kunne starte der, og 
når man fylder 6 år 
stopper man. 

Man lærer på den måde, 
at man f.eks. leger. 

Man lærer at tælle. 
Alfabetet lærer man at 
skrive, og man tegner 
meget. 

Der er 6 klasser i 
børnehaven. De hedder 
Estrella, Luna, Sol, Nube, 
Tiera og Planeta. 

Der er mange dyr, for 
eksempel. fisk, et æsel, 

høns, grise, skildpadder, 
ænder, køer og kaniner. 

Der skal mindst være 2 
lærere i en klasse. 

Der er 29 lærere. 

Liva har gået der, og 
Nelas lillebror går der. 

Liva og Novak synes, at 
det er en super god 
børnehave. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Ting du skal lave i Málaga 

Skrevet af Maya  

Malaga ligger i Spanien, 
og der er mange ting man 
kan lave i Malaga. Her er 
nogen af de ting, du 
absolut skal prøve at lave. 

I Malaga er der mange 
ting, man kan lave f.eks., 
kan man tage på museum, 
gå en tur på bjergene, gå 
rundt i nogle byer osv. I 
denne artikel kan du læse 
en masse, om ting man 
kan lave Malaga 

Her i Malaga er der 
mange ting, man kan 
lave. I Malaga er der hav, 
og man kan tage på tur på 
en båd. Man kan også 
tage en tur til stranden.  

 

Stranden er meget smuk, 
man må også tage hunde 
med nogle gange. 

Man kan også tage en tur 
til Ronda eller Setenil 
oppe i bjergene.  

Man kan også tage til en 
Fiesta, den næste Fiesta er 
23 juni til 24 juni.  

Hvis man har børn, kan 
man også tage i Zoo i 
Fuengirola. Der er mange, 
forskellig ting man kan 
gøre her i Malaga. 
Naturen er meget pæn.  

 

 

 

I Malaga kan man tage en 
tur oppe i bjergene. Efter 
alle de sjove ting du har 
lavet, er du sikret sulten. 
Hvis du godt kan lide 
Italiensk mad er der en 
gode restaurant som 
hedder || Boccaccio, der 
er en der hedder Noah 
som har skrevet en artikel 
om den. Men hvis du ikke 
lige har lyst til italiensk, 
så kan besøge en af de 
mange spanske 
restauranter. Efter man 
har spist, så er der et par 
steder man kan få en is. 
Det bedste sted er nok det 
ved stranden. Nu har du 
læst om ting man kan lave 
i Malaga

 

 

 

 



 

 

Min yndlingslegeplads

Skrevet af Filippa fra A-

klassen og Nanna-India 

fra C-klassen 

 

 

Hvorfor synes du, at 
legepladsen er god? 
Fordi man kan være 
mange, og fordi den er 
stor.  
 
Hvor ligger den? 
I Fuengirola ved 
Miramar. 
 
Hvad er den formet som? 
Legepladsen er formet 
som et piratskib.  
 
 
 

Hvorfor er den sjov? 
Fordi man kan klatre, og 
det kan jeg rigtig godt 
lide.  
 
Hvad laver du på 
legepladsen? 
Klatrer, rutscher og leger 
flagermus (flagermus er, 
når man hænger med 

benene på rebet og ligner 
en flagermus).   
Hvor er børnene på 
legepladsen fra? 
 
Mange er spanske, men 
jeg ved ikke om alle er fra 
Spanien.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Bifrostskolen den danske skole i Spanien  
 

Skrevet af Nela, Liva og 

Filippa. 

 

Skolelederne hedder 
Carsten og Anna. Der er 
76 elever på 
Bifrostskolen. Der er 6 
lærere på skolen. De 
hedder Ditte, Sofie L, 
Sofie M, Simon, Jette og 
Natalie. Ditte er 
klasselærer i A-klassen. 
Simon er klasselærer i 
C-klassen og Sofie M er 
klasselærer i B-klassen. 
Erik er Dittes far og 
Jettes mand. Han kan 
spille guitar, og han 
spiller det altid til sidste 
skoledag og nogle gange 
til musiktimerne. Liva 
og Elliot er elever på 
skolen. De er Dittes 
børn. Mila er en tidligere 
elev på skolen, hun går 
på efterskole i Danmark.  
Men når hun er i 
Spanien, så går hun på 
Bifrostskolen. Hun er 
den der har gået der i 
længst tid. Eller er det 
Silke og Lærke. Ditte 
har engelsk i alle 
klasserne og musik og 
dansk i A-klassen. Sofie 
L har Natur/teknik i alle 
klasserne og matematik i 
også alle klasserne.  
 

 
 Sofie M har dansk i B-
klassen og hun hjælper i  
spansk og historie og 
biologi. Simon har 
hjælper i matematik 
idræt og historie C-
klassen. Natalie har 
spansk i alle klasser og 
billedkunst. Jette har 
dansk i C-klassen og 
grammatik. Alle klasse- 
lærere skal være der hver 
dag og Sofie L skal ikke 
være der om mandagen, 
men alle andre dage skal 
hun være der. Jette har 
fri onsdag, torsdag og 
fredag. Natalie har 
fri tirsdag og fredag.  
Der er lærermøder 
onsdage og 2 gange om 
året er der skole/hjem-
samtale. Man har 
julefest, fastelavnsfest, 
halloween-fest, 
påskefest, afslutningsfest 
og første skoledags fest. 
Man skal være 5 år for at 
gå på Bifrostskolen og 5-
10 år for at gå i A- 
klassen, 10-13 år for at 
gå i B-klassen og 13-16 
år for at gå i C klassen. 
på en fredag er der 
skolefodbold på det vi 
kalder den stor bane og 
på en café tæt på den 
stor bane så børn kan 
spille fodbold og lege på  

 
legepladsen tæt ved 
caféen og forældre kan 
være på caféen. 
 
B klassen 

 
C klassen 

 
A klassen 



 

 

Mandag Tirsdag Onsdag torsdag Fredag Lørdag Søndag 

   1 2 3 4 

 Marked i 
Fuengirola 

 Malaga Brass 
Band optræder 

 Peter edgerton 
(sanger og 
sangskriver) 
optræder i Parque 
Héroes del Combate 
+ Loppemarked i 
Fuengirola 

Angela hoodoo spiller i 
Huelin Park + marked i 
Fuengirola 

5 6 7 8 9 10 11 

Maya (B klassen) 
har fødselsdag + 
Fars dag + 
grundlovsdag 

Marked i 
Fuengirola 

 Jazz/soul 
koncert 

 Lito Fernández Roots 
Quartet spiller i Lito 
Fernández Roots 
Quartet + 
Loppemarked i 
Fuengirola 

Pablo Fugitivo spiller i 
Eduardo Ocón 
Auditorio i Paseo del 
Parque + marked i 
Fuengirola + Tatiana       
(A klassen) har 
fødselsdag 

12 13 14 15 16 17 18 

 Marked i 
Fuengirola 

 Spansk klassisk 
og levende dans 

 Loppemarked i 
Fuengirola 

marked i Fuengirola + 
Frida (C klassen) har 
fødselsdag 

19 20 21 22 23 24 25 

 Marked i 
Fuengirola + 
Samuel (C 
klassen) har 
fødselsdag 

Frederik (C 
klassen) har 
fødselsdag 

Den klassiske 
musical i den 
spanske version 
kommer til 
Malaga og 
optræder i 
Cervantes 
teatret 

Den 
klassiske 
musical i 
den spanske 
version 
optræder i 
malaga i 
Cervantes 
teatret + 
fiesta 

Den klassiske musical 
i den spanske version 
optræder i malaga i 
Cervantes teatret + 
Loppemarked i 
Fuengirola + fiesta 

Den klassiske musical 
(spanske version) 
optræder i malaga i 
Cervantes teatret 
(sidste dag) + 
The vickey king band 
spiller i Parque de 
Martiricos Stadium + 
marked i Fuengirola 

26 27 28 29 30   

 Marked i 
Fuengirola 

 Jazz/soul 
koncert 

   

Juni  
 

 2023 
  



 

 

Spaniens vidunder 

 
Her er der nogle af Spaniens smukkeste seværdigheder for både store 
og små. Der er alt fra havs aktiviteter til ture i bjergene. Her er både 
guidede ture og selv guidede ture. 
 

Skrevet af Katjarunchel@gmail.com & Buur_alexander@icloud.com 
 

 
Gibraltar 

Gibraltar er egentlig ikke i 
Spanien, men det ligger i 
Spanien. Det er et meget 
unikt sted at være med et 
stort bjerg i midten af byen. 
På bjerget er der en meget 
god udsigt, og der er en 
masse aber der. Aberne gør 
ikke noget mod en hvis man  

 
ikke går for tæt på eller gør 
noget mod dem. Man kan 
vælge en guidet tur eller så 
kan man selv gå op til 
bjerget. Hvis man tager den 
guidede tur, kan man opleve 
meget mere  
end hvis man går selv. På 
bjerget er der en fantastisk 
udsigt over havet og byen, 

og hvis der er godt vejr kan 
man se over til Marokko. 
 
Caminito del Rey 
Besøg Modtagelsescentret 
ligger i Puerto de las 
Atalayas. Det ligger ca. 57 
km fra byen Malaga, 6 km 
fra Ardales-krydset og 51 
km fra Antequera. Du kan 
reservere og købe din billet 
via deres hjemmeside eller 
ved den nordlige adgang til 
Caminito del Rey ved 
billetkontoret. 
Du kan parkere i Visitor 
Reception Center Parkering, 
som koster 2 euro per dag.  
Det er en sti oppe i bjergene 
hvor der er rigtig meget at 
se og en meget flot udsigt.  

 
 
 

 

 
 
 



 

 

Maya and Noah’s review of Fuengirola 

Adventure golf  

Fuengirola Adventure golf is it a good mini golf 
place. 

Skrevet af Maya og Noah  

Are the workers friendly? 
Noah: they are friendly. 
Maya: I think that they are 
friendly and helpful. Are the 
mini golf clubs and balls 
good quality? Noah: they 
work, but they feel a little 
cheap. Maya: they feel like 
the ordinary minigolf clubs, 
and the balls feel cheap, but 
they are fine. Are the 
courses good? Noah: they 
are fun to play, and I like 
the courses. Maya: they are 
okay, but I wish they had 
some more interesting 
courses, but overall they are 
fine. Is the food yummy? 
Noah: yes it looks good. 
Maya: it looks okay, it is 
mostly junk food, but it is 
fine. How does it look? 
Noah: it looks pretty good, 
it’s clean, and there are 
those things you put money 
in, and then you will get a 
toy. Maya: the place is 
pretty clean there’s not trash 
on the ground, and it’s not 
very crowded. Is there 
something you would 
change. Noah: I would  

make the courses more cool, 
and change the balls, and 
the clubs. Maya: I would 
probably make the courses 
more interesting, and 
exiting, and change the 
clubs, and get them in a lot 
more size’s. But we have 
decided how many stars we 
will give them. Noah he 
gives them 4/5 stars, and 
Maya gives 4.5/5 stars. We 
will probably go back there, 
and in total we give it a 
4.5/5, and that is our review 
of Fuengirola. Adventure 
golf.



 

 

The Bay tree 

Skrevet af Morgan og Sofus 

The Bay tree er et Fabergé-
æg der er lavet af 
smaragder. Prisen er femten 
millioner dollars eller 
12,800 rubles værd i 1911. 
Der er flere grunde til, at 
Farbergé-æg er så dyre. For 
det første er de lavet af 
ædelmetaller og ædelsten. 
For det andet er de sjældne 
og meget samleobjekter. Og 

for det tredje har de en rig 
historie og er forbundet med 
luksus og rigdom.  

I alt blev niogtres 
spektakulært smykkede 
påskeæg lavet af Farbergé 
mellem 1883 og 1917. 
Halvtreds af disse blev lavet 
til den russiske 
kejserfamilie og er kendt 

som de 'kejserlige æg'. De 
andre æg blev lavet til 
aristokratiet og den 
industrielle og finansielle 
elite. De er kendt som 
Fabergé-æg og er et symbol 
på åbenlys luksus, men af 
de oprindelige niogtres er 
der desværre kun enogtres 
tilbage. 

 
 
 
 
 
 



 

 

Smukke byer der skal besøges  
 
Skrevet af Nanna-India Alexandria Sinding  
 
 
 

Ronda  

Ronda er en mindre by i 

provinsen Málaga i 

Andalusien i det sydlige 

Spanien. Ronda er kendt for 
deres mange historier om 
deres bro, generelt bare 
deres by og deres lækre 
vine, man skal klart nå at se 
broen og nå at smage  
deres vine. Og så er en 
familietur til Ronda også et 
rigtig godt valg, hvis man 
vil have en masse 
oplevelser med på vejen.  

 

Sevilla  

Sevilla er den største by i 
det sydlige Spanien og 
gennemløbes af floden 
Guadalquivir. Den er 
hovedstad i Andalusien og i 
provinsen Sevilla.  
Hvis man beslutter sig 
for 
at tage til Sevilla, skal 
man nå at se Plaza de 
España, det er et af de 
rigtig flotte steder.  
 
 

 

 

Barcelona  

Barcelona er også en rigtig 
smuk by som også er et 
godt valgt at tage hen til.  
Hvis man er til fodbold, 
spiller de også det (FC 
Barcelona), men hvis man 
er mere til hygge tur med 
familien, kan man også bare 
gå rundt og hygge.  
 
 

                                    

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Folk går i forskelligt tøj 
 
Skrevet af Mads Carlos  
 
Nogle går i mærkevaretøj 
og nogle går ikke i 
mærkevaretøj. Et mærke er 
fx Nike, Adidas og Hummel 
osv. Så er der nogle, der 
ikke går i mærkevaretøj, der 
bruger størstedelen Primark 
eller noget andet med 
samme koncept. Men jeg 
ville helst gå i tøjmærket 
Jordan, som er blevet lavet 
af Michael Jordan. M. 
Jordan har haft et 
samarbejde med Nike, hvor 
de har lavet en af de mest 
kendte sko nogensinde – 
Nike air Jordan. M. Jordan 
og Nike laver både tøj og 
sko. Jordan-brandet siges at 
være adskillige milliarder 
værd. I dag ejer Michael 
Jordan NBA-holdet 
Charlotte Hornets. Det har 
han gjort siden 2010.  
Han laver maser af tøj og 
sko og alt muligt. Det har 
han gjort siden han lavede 
sin første sko i 1985.  

 
Alle Jordans sko har navne. 
Dem, du ser på billedet, 
hedder Jordan 1 Chicago  

Jordan sko er normalt blevet 
produceret til at være en 
basketball sko men nu er det 
også en designer sko.     
De dyreste Jordans er 
Jordan 1 Dior. De koster 
23,914 euro 
 

 
 
Men der er også nogle 
Jordans til 1000 og op.  
Også nogle af mine 
ynglings Jordans det er 4’ 
erne. 
Dette er Jordan 4 Midnight 
Navy, en af de mange 
forskellige Jordan 4’ere.   
De kom ud den 29. oktober 
2022.De passer med sorte 
bukser.  hvis du vil have 
dem så koster de 2,800 og 
op hvad din sko-størrelse er.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Der er også nogle Jordans 
der er lavet af rapper som 
Tarvis Scott har lavet nogle 
par sko og de koster 15.000 
og op. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Penge eller Gud?  

Skrevet af Rebekka  
 
Når man bliver 
konfirmeret, er man 
normalt i alderen 13-15 år 
gammel, og 
konfirmationen er en 
bekræftelse på dåben, og 
mange siger, at det er 
overgangen fra barndom 
til ungdom. 
I gamle dage var et 
konfirmationshold meget 
større, da stort set alle 
blev konfirmeret. Nu til 
dags er konfirmationshold 
mindre, da mange vælger 
at holde en 
’nonfirmationsfest’ eller 
slet ikke nogle af delene. 
Nogle vælger også at 
blive humanistisk 
konfirmeret. En 
humanistisk konfirmation 
betyder, at du ikke er 
kristen, men har kurs mod 
et specielt livssyn og etik.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Jeg har været 
rundt og spørge 
ti personer, 
hvorfor de blev, 
eller vil blive, 
konfirmeret/konfirmeres. 
Halvdelen af dem sagde, 
at det var for pengene og 
festen skyld, og de andre 
var enten kristne eller 
gjorde det, fordi de fulgte 
traditionerne. 
Konfirmation bliver 
normalt holdt i april eller 
maj måneder. Efter 
konfirmationen holder 
man som regel en fest, 
hvor der inviteres venner 
og familie. 
 
Mandagen efter, man er 
blevet konfirmeret, holder 
man en ”blå mandag”. På 
denne dag får man fri fra 
skole og skal fejre sin 
konfirmation med sine 
venner eller klasse. Nogle 
tager f.eks. ud for at 
bowle, køre gokart eller 
holder en fest hjemme i 
haven. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Men bliver de fleste i 
sidste ende konfirmeret i 
troen på Gud eller for 
pengenes skyld?  
 
Spørgsmålet er så bare, 
om der vil være 
konfirmationer fremover?



 

 

Året der gik 

Denne sektion handler om skoleåret 22-23 
 
 
Redaktør: Malou Martil 
martilmalou@gmail.com 
 
 
På Bifrostskolen holder vi 

årligt en emneuge, som de 

sidste par år er endt med 

en avisuge. På 

redaktionen ”Året der 

gik”, har vi snakket om 

arrangementer, skoleture 

og andre spændende ting, 

som er sket i årets forløb.  

 

 

 

 

 

 
På redaktionen arbejder en 
gruppe elever i alderen 5 -
14 år. Vi arbejder sammen 
om at færdiggøre en masse 
artikler, om det snart 
afsluttede år på 
Bifrostskolen i 
Benalmadena. 
 
Spredningen af alderen på 
Bifrost er noget af det, 
som gør skolen til den, 
den er. 
Her på Bifrost arbejder vi 
på tværs af aldre, hvilket 
giver  
 

 
 
 
os en masse forskellig 
læring på kryds og på tværs.  
 
 

 

 
 
    
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 



 

 

Atletikbanen 

 

 

Hvad kan man lave 
på atletikbanen? 
 
Skrevet af Silke Hammerskov, 
14 år. 
 
Når vi er nede på banen, 
laver vi tit og ofte fri leg.  
På banen er der mange 
forskellige aktiviteter.      

   
Det tager ca. et kvarter at gå 
derned. Der er også nogle 
der leger rundt om banen. 
Rundt om banen er der 
tennisbaner, børne-
padelbaner og andet. Sidste 
gang da hele skolen var 
dernede, var der nogle som 
sjippede, stod på hænder og 
spillede fodboldkamp på 
den store bane. Når vi er 
nede på atletikbanen i 
Arroyo de la Miel, løber vi 
også nogle gange rundt på 
løbebanerne, som er 
ligesom de professionelle 
løbebaner man ser på 
professionelt plan. Der er 

også en indendørs hal, hvor 
man kan spille futsal, 
håndbold, karate, fodbold, 
badminton og mange andre 
ting.  
Vi er oftest dernede i 
idrætstimerne eller i 
valgfagstimerne.  
 
De mange faciliteter bliver 
brugt på mange forskellige 
måder, og eleverne, får bare 
frie tøjler. Alle kan lave det 
de har lyst til fx, kan de lege 
fangeleg, træne, spille 
fodbold, spille tennis eller 
padel. Hvis man går ned på 
den store fodboldbane, kan 
man løbe rundt om banen 
hvor der er løbestier. Man 
kan også lege ved 
fitnessområdet. Der er 
nemlig en fitness afdeling 
med reb, vægte og mange 
andre redskaber, som man 
bare kan bruge.

 
Vi har været dernede et par 
gange, hvor vandsprinklerne 

tændte. Vi blev alle sammen 
rigtig våde. Super sjove 
minder at have med sin 
venner.

 
 
Der er også basketballbaner, 
hvor man kan få 
undervisning.  
Det samme med fodbold. I 
forår/sommer perioden er 
der også mulighed for at 
tilmelde sig forskellige 
camps. 
Oppe ved parkeringspladsen 
indenfor porten, er der også 
en lille basketballkurv. Ved 
parkeringspladsen er der 
også paddelbaner, men dem 
skal man leje, før man må 
bruge dem.  
Jeg spiller fodbold nede i 
”Polideportivo Arroyo de la 
Miel”. Når jeg er dernede, 
ser jeg faktisk også nogle 
fitness kvinde-hold. 
 

 
 
 

Fakta boks 
- Der er en cafe, som serverer lækker kaffe, hvis 
man skulle blive tørstig. 
- Der er en p-plads tilgængelig. 
- Sport stedet åbner kl. 07.30.  
- Det lukker igen kl.22.30 
- Adressen hedder Calle Orujo, 2, 29631 
Benalmádena, Málaga 
 



 

 

Bifrostkoncerterne og dansene  
 
Skrevet af Elvira, 10 år.  
 
På Bifrostskolen har vi lavet 
en masse forskellige danse. 
Vi har blandt andet lavet en 
juledans, en halloweendans 
og en hel koncert, hvor vi 
optrådte for alle vores 
forældre og familie. Den 
koncert lavede vi sammen 
med en praktikant der hed 
Camilla, der var på skolen i 
6 uger. Det foregik sådan, at 
praktikanten havde valgt en 
sang til hver klasse, som så 
sammen skulle synge den 
valgte sang. De, der ville 
synge alene eller sammen 
med to eller tre andre kunne 
få lov til det og dem der 
ikke havde lyst til at stå 
frem alene kunne synge 
med på omkvædet sammen 
med alle de andre. Så var 
der også en sang som hele 
skolen skulle synge med på 
Det var sangen ”Stor 
mand”. En gruppe elever 
havde omskrevet teksten til 
en Bifrostsang, til melodien 
til stormand. De piger og 
drenge der havde lyst 
lavede danse til de sange 
der var med i koncerten. Så 
var der også nogen der 
skulle præsentere sangene. 
Der var også en rapsang, 
som A klassen havde øvet 
sig på og det var også den 
de skulle optræde med. 
Camilla spillede på klaver 
mens en Erik spillede på 
guitar (Erik er Ditte, vores 
lærers far.) Så var der også 
to piger der havde fået lov 

til at synge en sang mens tre 
dansere dansede i 
baggrunden. Den koncert 
der blev holdt havde vi 
arbejdet på i rigtig lang tid 
og vi havde øvet meget på 
det. Det var også på den 
dag, at vi skulle sige farvel 
til Camilla. Så vi havde øvet 
i 6 uger. Det var også den 
dag vi holdt fastelavn så vi 
holdte fastelavnsfest om 
eftermiddagen og så efter 
skole holdte vi koncerten. 
Vi stod også alle sammen 
og dansede i 
fastelavnskostumer. Efter 
skole var det egentlig 
meningen, at vi skulle danse 
ude på en scene der lå på 
skolen men det regnede for 
meget så koncerten blev 
rykket indenfor. Vi skulle jo 
være 100 mennesker så det 
blev lidt mast sammen. Vi 
skulle også til at rykke alt 
den pynt vi havde hængt op 
udenfor på scenen og de 
bannere vi havde lavet. Så 
var der også juledansen og 
halloweendansen. Vi har en 
scene ude i noget vi kalder 
parken der ligger på vores 
skole. Det er der vi viser 
vores danse og der vi skulle 
have holdt vores koncert. 
Halloweenkoncerten foregik 
på den måde at nogle piger 
nogle drenge lavede en dans 
til en halloweensang. 
Julesangen optrådte de med 
til en julefrokost, som vi 
holdte på en sportsbar, hvor  

alle forældre og børn 
mødtes. Her optrådte de 
med juledansen. Sidste 
skoledag er der også en 
masse der har lavet mange 
danse de gerne vil vise. Vi 
har også lavet en fodbold-
dans, fordi der var et 
arrangement, hvor alle 
forældre og børn måtte 
komme og se fodbold. 

 
 
 

 

 

Erik på guitar, 
Camilla på klaver 
og lydmanden 
Simon.  

Alle er samlet til 
koncert i C-klassen.  



 

 

Bifrostskolens hverdag 
 
 
Skrevet af Josefine 11 år og 
Elvira 10 år.                  
 
Vi har interviewet Frida og 
Emma fra C-klassen, som 
går i ottende og niende 
klasse. Vi spurgte dem, 
hvordan de har det med 
aldersforskellen på dem de 
går i klasse med. De sagde 
at der godt nogle gange kan 
være udfordringer ved det, 
men at det også er fedt at 
opleve, at man kan have 
noget til fælles og have det 
rart sammen med elever, der 
ikke nødvendigvis har 
samme alder som en selv. 
 
Vi spurgte Aya fra B-
klassen, hvordan det er at gå 
på en skole med kun 3 
klasser? Hun svarede: Det 
er bedre for, så er alle 
klasser meget mere sammen 
på kryds og tværs.  
 
Vi spurgte Matti fra A-
klassen, hvordan det er at gå 
i 1.klasse. Han svarede: Det 
er fedt, for så får man meget 
svære opgaver. 
 
Vi spurgte Samuel fra C- 
klassen hvordan det var at 
gå på en skole, som er 
meget mindre end en dansk 
folkeskole i DK. Han 
svarede: At han synes det er 
godt, fordi så får man 
tættere venner på kortere 
tid. 
Vi spurgte Maya fra B-
klassen, hvordan klassen  

 
 
har taget imod hende. Hun 
sagde vi havde gjort et fint 
job, og taget godt imod 
hende. 
 
Vi spurgte Liva og Nela fra 
A- klassen, om det var godt 
at gå i A klassen? Og om de 
laver noget spændende? De 
svarede begge: At det var en 
virkelig god klasse og at det 
var rigtig godt. 
 
 
Vi spurgte Rebekka fra C-
klassen, hvordan det er at gå 

på Bifrostskolen. Hun 

svarede: Det er super 
dejlige mennesker, og så 
starter man senere ift. 
skolerne i DK. Plus det er 
bare et lille dejligt miljø 
hvor alle kender alle. 
Vi spurgte også Simon, som 
er lærer på Bifrostskolen. 
Hvordan er det at være  

 
 
lærer på vores skole i stedet 
for en skole i Danmark? 
Han svarede: Det er dejligt 
og så er der mange søde 
børn og kollegaer. Plus søde 
forældre,  
 
 
som bakker op om vores 
hverdag på Bifrostskolen. 
 
Vi møder ind kl. 09:00 og 
timen starter 9:15. Det er ret 
fedt, at vi først starter 09.15, 
fordi så er der 15 minutter, 
som vi kan hygge os i, og 
lige vågne op og gøre klar. 
Når timen starter sætter vi 
os på vores pladser og så 
starter undervisningen. 
Undervisningen foregår 
sådan, at vi får de opgaver, 
som matcher til vores 
klassetrin og faglige niveau. 
Det gør vi, fordi vi er flere 
årgange samlet i en klasse. 
Det fungerer supergodt. 
Nogle opgaver er fx 
gruppearbejde. Her arbejder 
vi på tværs af vores 
klassetrin, som også gør at 
vi lærer af hinanden, så man 
ikke kun er sammen, med 
dem der er på samme 
klassetrin som en selv. 
En stor del af 
undervisningen er sjov og 
morsom, for det er noget 
lærerne går meget op i. Men 
selvfølgelig også meget 
seriøs. Vi elever trives i 
hvert fald rigtig godt i, at 
undervisningen både er 



 

 

faglig og lærerig, men også 
sjov. Sådan lærer vi bedst. 
Når vi får frikvarter, så er 
det lidt forskelligt hvad 
eleverne finder på. Nogle af 
pigerne går rundt om skolen 
og snakker. Mange af 
drengene spiller fodbold, og 
så der er også nogle af 
pigerne, som danser ude på 
vores scene. Der er et meget 
bredt udvalg. Kun fantasien 
sætter grænser. Vi bliver 
kaldt ind fra første 
frikvarter kl. 10:45 og fra 
spisepause kl. 12:20. 
 
Efter at vi har spist, har vi 
den længste pause i løbet af 
dagen. Den varer i alt 45 
minutter. Efter den store 
pause har vi en enkel 
lektion mere. Så har vi 
skoledagens sidste pause og 
den varer 15 min. 
 
Efter den lille pause er der 
time fra 13:30 til 15:00, 
hvor vi har undervisning. 
Efter det har vi fri. 
 
Efter skole laver vi mange 
forskellige ting fx laver vi 
aftaler med hinanden, og 
nogle tager til 
fritidsaktiviteter. 
  
Nogen dage er vi heldige at 
vi skal på skoleture. Her er 
vi ude og opleve en masse 
smukke og spændende ting 
på Costa del Sol.  
 
Vi har fx været på 
tallerkenbjergene, i zoo og i 
biografen.  

Det er altid så hyggeligt at 
være på tur med skolen og 
med sine venner og 
veninder. 
 
Vi har været rundt og 
spørge elever og lærer, hvad 
de bruger deres fritid på, når 
de ikke er på skolen. 
 
Vi spurgte Sofie og Rufus:  
Rufus spiller fodbold og 
padel. Sofie spiller også 
padeltennis. 
 
Frida/Nanna: De rider 
begge to på deres heste. 
 
Mikkel: Mikkel spiller 
fodbold og er sammen med 
Tristan efter skole. 
 
Frederik: Slapper af 
derhjemme. 
 
Valde/Elliot: Elliot og 
Valde går til fodbold 
sammen og Elliot spiller 
også fodbold med sin far. 
 
Simon (lærer): Simon kan 
godt lide at snakke med sine 
venner, se YouTube og 
serie/film og spille fodbold. 
 
Milou: Milou danser og 
spiller padeltennis.  
 
Melle: Melle spiller 
fodbold, badminton, spiller 
på computer og er sammen 
med sin familie. 
 
Som I nok har læst er det 
meget forskelligt fra person 
til person, hvad de bruger 
deres fritid på. 

 

 
 
Vi spurgte Milou fra B-
klassen, om det er fedt eller 
ikke fedt at der er så mange 
oplevelser og ture med 
skolen. Hun svarede: Det er 
en kæmpe fordel. Rigtig 
fedt og sjovt og en anden 

måde at være sammen med 
hinanden på. 
 
Vi spurgte Lærke fra C-
klassen hvordan det er at gå 
i klasse med sin 
tvillingesøster. Hun 
svarede: Nogle gange er det 
irriterende og nogle gange 
er det fedt, for så kan man 
hjælpe hinanden med lektier 
og opgaver derhjemme. 
 



 

 

Biograftur med Bifrost Skolen. 
 
Skrevet af Josefine, 11 år 
 
Der var nogle elever der 
blev kørt af deres forældre. 
De elever der ikke gjorde, 
blev kørt af bussen sammen 
med Carsten og de andre 
lærere.  
Vi mødte alle op i 
storcenteret ”Miramar” 
klokken 9:30. 
Vi stod og ventede ved 
indgangen indtil alle kom. 
Filmen startede kl. 10:00. 
Alle fik så sodavand og 
popcorn og så gik vi ind i 
biografen.  

 
Vi fik alle sat os godt til 
rette og så begyndte filmen. 
Efter filmen fik b og c 
klasserne lov til at gå rundt i 
Miramar uden en voksen. 
A- klassen gik rundt med 
Ditte og Natalie. Eleverne i 
B- og C-klassen måtte sætte 
sig og spise hvor de selv 
ville. A-klassen skulle spise 
på Burger King sammen 
med lærerne. Man skulle 
selv have penge med til 
frokost. Efter at folk havde 
spist gik eleverne i B- og C-

Klassen rundt og shoppede 
lidt.  
Så blev vi hentet af vores 
forældre og vi var alle glade 
efter en rigtigt god dag.  

 
Miramar er et stort 
shoppingcenter, som ligger i 
Fungirola.  
De har en masse forskellige 
butikker som fx 
restauranter, madbutikker 
og tøjbutikker, samt 
legetøjsbutikker og en 
masse andre butikker.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Filmen hed Strange 
World. 
Det er en Disneyfilm 
Vi så filmen d. 14 
december 2022. 
Det er en amerikansk 
film. 
 

Sofie og Elvira nyder 
deres popcorn. 

 

 

De store drenge hygger 
sig. 



 

 

Byer på spansk og engelsk 
 
Skrevet af Andrea 9 år og Tatiana 9 år. 
 
Det var tilbage i februar, 
hvor det hele startede. 
 Det startede med at Norh i 
A—klassen spurte hvordan 
man siger æg på spansk. 
Og så sagde Natalie at vi 
skulle sige en madret på 
spansk. Så fik Natalie og 
Ditte den ide vi skule lave 
butikker!  
Vi startede med at bruge 
pap vælge vores gruppes 
navn til butikken.  
Vi lavede også skilte til 
vores butikker og vi solgte 
forskellige ting. 
Vi gik rundt to og to for at 
købe noget i de andres 
butikker. 
Vi gjorde os umage og det 
var sjovt at bygge 
butikkerne. 
Alle klasserne var med til at 
bygge butikker. 
Og det var sjovt. 
Der var butikker overalt på 
hele skolen og vi legede 
sammen allesammen og det 
var også mega sjovt. 
Vi lavede 
mønter,pengeseler, 
kreditkort, telefoner og 
kasseapparater.  
Og vi legede at vi betale 
med kreditkort og det er 
rigtig sjovt.  

Vi lavede butikkerne i 
spansk og engelsktimerne 
og det tog omkring tre uger. 
Vi betalte også med 
hjemmelavede ”papirs-
penge” og vi kunne også 
lege med telefoner. Vi 
kunne lade som om at vi 
talte i telefon og bestilte 
varer til butikken og det var 
også sjovt. 
Det endte med at vi 
arbejdede med butikkerne i 
både spansk, engelsk og 
matematik.  
I matematik med Simon og 
Sofie lavede vi pengene. I I 
spansk med Ditte og Natalie 
lavede vi butikkerne og 
øvede os i at tale på de 
forskellige sprog. 
 

  

 
 

                                           
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 Store og små elever køber 
ved hinanden.  

 

Dansk       Engelsk        Spansk 
Is               Ice cream     Helado 
Bygning   Building      Edificion 
Kød           Meat           Carne 



 

 

Fodbold-festen 
 
Skrevet af Silke, 14 år.  
 
I november 2022, var der 
VM i fodbold. Danmark 
skulle spille mod Tunesien, 
så Carsten havde besluttet at 
han ville holde en 
fodboldfest på skolen 
omkring kl 14. Vi havde 
taget fodbold tøj på i skolen 
og fik gjort klar og der var 
nogle piger der ville danse 
som underholdning i 
pausen. Så de fik forberedt 
en dans. Halvdelen af dagen 
havde vi helt normal 
skolegang, men så kl 12 
begyndte vi at forberede 
arrangementet. Forældrene 
var kommet og 
fodboldkampen var startet 
og vi sad i alle tre klasser og 
så kampen. Folk skulle jo 
også have vand og kage så 
der var folk der var i cafeen 
og serverede kage og hele 
tiden var der god stemning i 
alle klasser. Der var nogle 

der gik lidt mere op i det 
end andre. Der var nogle af 
børnene der var malede i 
hele hovedet og på dele af 
kroppen. Så der var der lidt  
forskel på folk. 

 
Det endte med at stå 1-1. 
 
Man kunne godt se at folk 
gik op i det. Folk havde tage 
særligt tøj med, såsom 
tørklæder hvor der stod 
Danmark, store hatte og 
briller og alt muligt andet.  
Der blev også spist rimelig 
meget nede i cafeen. Der 
blev spist chips og masser 
af romkugler og meget kage 
som forældrene havde bagt 
og taget med.  

Folk var allesammen i godt 
humør og der var en 
fantastisk stemning. 

 
De der ikke vil se fodbold 
legede eller spillede 
fodbold, eller de var ude i 
parken.  
Der blev også drukket rigtig 
meget sodavand. Der lå 
dåser over det hele og også 
mange i skraldespandene.  
Vm blev afholdt i Qatar i 
Doha den 1. april 2022. Vm 
startede den 20. november 
og sluttede den 18. 
december.  
Argentina blev World cup 
mestre 2022.   

 
 

  

 

 

 

 

 

Fakta om fodbold 
- Fodbold blev opfundet i 1863 
- Fodbold blev først spillet i England 
- Lionel Messi er den bedste fodboldspiller i 2023 
- Den dyreste fodboldspiller i verden er Neymar. 
Neymar tjener 40,8 millioner om året.  
- Manchester City er den fodboldklub, som tjener 
flest penge. 
- Omsætningen nåede op på 613 millioner pund 
og overskuddet før skat var på 41,7 millioner 
pund. 
 



 

 

 

Frikvarter på Bifrostskolen  

  
Skrevet af Zakarias og Asger 3. klasse  
 

Når det endelig bliver 
frikvarter løber alle børn i 
skolen ud så hurtigt de kan.  
Det er næsten som om at det 
er et kapløb, hvor man kan 
vinde flere millioner euro. 
Når alle så er kommet ud, så 
begynder vi at løbe rundt og 
have det virkelig sjovt. 
Nogle leger fangelege, 
andre leger ”Jorden er 
giftig”. Nogle børn leger 
gemmelege og andre spiller 
også fodbold eller gris. Vi 
har det alle har sjovt. Nogle 
leger også i parken. Der er 
også mange af de små i 
parken og nogle af de store.  
I frikvartererne må man 
ikke sige nej hvis nogen 
spørger om de må være med 
til at lege. Men må kun sige 
nej til at være med, hvis 
man er midt i en runde som 
i ”Gris”.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
De små kan også lege med 
de store, hvis de ikke ved 
hvad de skal lave. Så er der 
mange forskellige lege. Der 
er også kommet bordtennis i 
parken. 
På padelbanen er der mange 
der spiller fodbold. Fodbold 
er utrolig populær på 
Bifrostskolen. Der er rigtig 
mange der spiller fodbold. 
Både store og små elever 
spiller sammen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 

 

 
 

 
 

 
 

Førstehåndsindtryk af vores skole  

 
Hvilke indtryk får du den første dag du møder ind på skolen? Er det godt 
eller skidt?  
 
Skrevet af Viola Trolle 
Markussen   
  
Hvad gør man når en ny 
elev starter på skolen? 
Hvordan bliver man taget 
imod? Det vil jeg finde ud 
af.  
Jeg vil spørge ind til 
Bifrostelevers og læreres 
opfattelser af, hvordan man 
bliver taget imod når man 
starter midt i et skoleår. Tit 
kommer der en del efter 
sommerferien, men nogle 
starter altså også imedens et 
år er i gang. 
Det er meget forskelligt, 
hvor lang tid folk bliver på 
skolen. Nogle har været har 
i 5 år og skal blive her for 
evigt. Andre har gået på 
skolen i et år og skal ”hjem” 
igen til sommer. I sommers 
startede der omkring 40 nye 
elever. Jeg synes at det var 
meget rart at starte lige efter 
sommerferien. Så starter 
man på en frisk og der er 
også masser af andre der er 

nye ligesom en selv. Så man 
er ikke den eneste, der er 
supernervøs. 
Det kan godt være lidt svært 
i starten, fordi der allerede 
er nogle der har dannet 
relationer i forvejen. Så skal 
man “bryde ind i dem” for 
at lære dem at kende. Men 
alle er supersøde og så 
kendte jeg nogle i forvejen, 
fordi jeg havde nemlig mødt 
to andre familier inden 
skolestart. Dette betød 
faktisk meget. Mine 
forældre kontaktede nogle 
af de andre, så vi kunne 
møde nogle andre familier 
og mødes inden skolestart. 
Vi har nemlig den længste 
sommerferie. Vi skulle først 
starte i skole den 9. 
september, så det var fedt at 
få nogle venner, som man 
kunne hænge ud med, over 
den lange sommer. 
Jeg har spurgt nogle af dem, 
som er startet i løbet af 
skoleåret eller sidste 
skoleår, om hvordan deres 
start på Bifrost var. 
 
Hvordan blev du taget 
imod første dag på 
Bifrost? 
Samuel 13 år (elev): Godt, 
Eleverne var virkelig søde 
og lærerne var gode, så det 
var en positiv oplevelse. 
 

Hvordan var det at starte 
midt i et skoleår? 
Mickey 12 år (elev): 
Fedt. Det var lidt svært, når 
alle havde startet relationer, 
men fedt. 
 
Hvordan blev du 
modtaget på Bifrost? 
Ava 6 år (elev): 
Jeg blev taget godt imod. 
Folk var rare og søde. 
 
Hvordan tog folk imod 
dig, da du startede midt i 
skoleåret? 
Rufus 11 år (elev): 
Virkelig godt. Altså de tog 
mig med ud på 
fodboldbanerne og spurgte 
om vi skulle arbejde 
sammen, og sagde at jeg 
gerne måtte sidde sammen 
med dem, og nu synes jeg 
bare at, det er den bedste 
skole ”ever”, og vil virkelig 
råde alle der kan, til at starte 
på Bifrostskolen. Man får så 
mange venskaber og så 
meget læring, man ikke kan 
få andre steder end på 
Bifrost. 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Galla  

Den Svenske, den 
norske & den 
danske skole 
mødes, fra alderen 
13- 16 år.  
 
Skrevet af Lærke Koni 
Hammerskov, 14 år 
laerkehammerskov@gmail.co
m   
 
Galla er et møde mellem tre 
forskellige skoler og så 
holder man fest. Vi elever 
på Bifrost mødes en time 
tidligere og følges ad 
sammen over på den norske 
skole. Når man mødes, går 
alle i to rækker. Her møder 
man en tilfældig som man 
derefter danser lancier med. 
Bagefter spises der mad, 
hvor man sidder på kryds og 
tværs. Derefter går man ud 
og danser, og når der så er 
gået ca.  halvanden time, 
bliver der kåret en konge og 
en dronning, og en prins og 
en prinsesse, og så skal 
parrene danse pardans. 
Festen starter kl. 19:30 og 
varer til kl. 23:00. Her 
stopper festen.  
 
 
 
 
 

 
 
Der var sat musik på, og vi 
kunne tage billeder med en 
masse folk. Det var min 
første gang sidste år, og jeg 
ville helt klart komme til det 
igen næste år. Det er super 
rart at være social med de 
andre elever fra de andre 
skoler. 
 
 
 
 
 

Skolefesten er kun for 6-10 
klasserne. Gallaen forgår et 
par måneder inde i skoleåret 
efter sommerferien. Sidste 
år var galla d. 18. 
november. For at komme 
med til galla betaler man et 
beløb, som er på 10 euro. 
Dette inkluderer mad, og 
drikke. I år stod menuen på 
kylling med kartofler og 
salat, og sodavand plus 
andet tilbehør.  
 

INTERVIEW: 

Jeg har interviewet Celia 
West som også var med til 
galla: 

 
• Hvordan syntes du 

gallaen var?  

Celia: Det var 
megafedt især fordi, 
jeg kunne komme 
med, selvom jeg var 
den yngste. 

• Hvordan synes du 

oplevelsen var? 

Celia: Når nu jeg var 
den yngste, var det 
mærkeligt at skulle 
holde i hånden med 
ældre elever, men 
ellers var det rigtig 
sjovt. 

 
 
 
 
 
 



 

 

Halloween på skolen 

 
Skrevet af Zakarias og Asger, 
3.klasse 
 
Hvis man ikke ved hvad 
Halloween på Bifrostskolen 
er, så læs vores artikel. 
 
Traditionen tro går man 
rundt Halloween og siger 
slik eller ballade og så får 
man slik eller laver ballade. 
Det er megahyggeligt. 
 
Halloweendagen 
Vi mødes i klasserne kl. 
9.00 om morgenen. I år var 
det d. 28. oktober. Vi 
startede med at tegne 
Halloweenting, som vi 
pyntede hele skolen op med. 
Efter det, gik vi ned på 
padelbanen og herfra 
startede de forskellige lege 
og konkurrencer. Vi lavede 
stoledans. Det er den leg, 
hvor man går rundt om en 
masse stole og musikken 
spiller. Når musikken så 
stopper, skal man sidde på 
en stol ellers er man ude af 
legen, og har dermed tabt. 
Der var også stafet, som var 
noget de ældre elever havde  

 
 
 
stået for. En af legene i 
stafetten gik ud på, at man  
skulle have bind for øjnene, 
og så føle på en madvare, 
som man så skulle gætte. 
Til kåringerne blev der 
blandt andet kåret den med 
det mest uhyggelige 
kostume og  
det var Milou i B-klassen 
der vandt. 
Alle børn på skolen fik slik, 
men dem som vandt noget, 
fik lidt ekstra med i posen. 
Der var en konkurrence 
med forskellige poster og 
opgaver man skulle læse. 
Efter stafetten legede vi 
med balloner. Og så var der 
stoledans igen, som 
eleverne på Bifrostskolen 
altid elsker. Så spiste vi 
madpakker. Efter det legede 
vi igen. Og så var der 
oprydning i klasserne. 
Kl.13.00 var 
Halloweendagen slut og alle 
blev hentet med maverne 
fulde af slik. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fakta om Halloween 
- Der findes en del 
mennesker, der 
lider af en fobi, der 
benævnes 
"Samhain Phobia", 
der dækker over en 
angst for - ja, du 
har nok gættet 
rigtigt - Halloween! 
 
-  Det er ulovligt at 
klæde sig ud som 
præst til Halloween 
i Alabama, USA. 
Men bare rolig, i 
Danmark er det 
helt lovligt med 
præstekostume 
 
-  Det tungeste 
græskar i verden 
vejer 911 kg. Og ja, 
det er allerede med 
i Guinness World of 
Records!  

 
 

Stafet rundt om skolen 
var et hit.  



 

 

Idræt på Bifrost 
 
Skrevet af Jonas, 13 år.  

 
På Bifrostskolen har vi 
idræt hver uge og formålet 
er at eleverne kan motionere 
og få mere overskud og 
energi. De to ældste klasser 
har idræt hver tirsdag. Den 
yngste klasse, som er A-
klassen, har idræt i de sidste 
to timer om mandagen. 
Vores idrætslærer hedder 
Simon, og han bestemmer, 
hvad vi skal lave i 
idrætstimerne. Nogle gange 
står den ældste klasse for 
opvarmningen. Det gør de 
blandt andet fordi det er et 
led i deres eksamen, hvis de 
skulle trække faget idræt. 
Når de står for 
opvarmningen, lærer de om 
kroppen. Idrætstimen starter 
kl. 13:30.  
Pga. varmen husker vi at 
drikke rigeligt med vand. 

Når vi kommer over til 
banen, sætter vi os ned og 
lytter til hvad Simon har 
forberedt til os. Næsten hver 
tirsdag begynder vi med at 
løbe to runder rundt om 
skolen som er vores 
opvarmning. Det næste vi 
gør, er lidt forskelligt fra 
gang til gang. Nogle gange 
spiller vi f.eks. fodbold, 
andre gange basketball. Det 
er meget forskelligt. Vi 
spiller ofte noget, som 
indebærer en bold. Simon 
laver hold, når vi spiller 
holdsport, for så bliver det 
mest retfærdigt.  Når vi 
laver hold, kalder Simon 
eleverne hen, og så viser 
han os hen til det sted, hvor 
vi skal være. Nogle gange 
spiller vi også noget så 
simpelt, som fodbold. I 

øjeblikket spiller vi meget, 
noget hvor der bliver lavet 2 
hold, og så er det piger mod 
piger, og drenge mod 
drenge. Drengene som der 
har farvede trøjer er 
sammen med pigerne med 
de farvede trøjer og så 
skiftes vi til at spille mod 
hinanden.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 



 

 

Praktikanter  

Hvordan er det at have praktikanter?  
 
Skrevet af Viola Trolle & Silke 
Hammerskov. 
 
Hvordan syntes du det er 

at have praktikanter? 

Sofie 12 år (elev): Det er 
meget fint for så er man vel 
sådan egentlig en del af 
deres uddannelse.  
 

Hvad er det dårlige ved at 

have praktikanter? 

Sofie 12 år (elev): Det er at 
de ikke helt er uddannet, så 
man lærer ikke så meget.  
 

Hvordan syntes I det er at 

have praktikanter? 

Liva 8 år & Nela 9 år 
(elever): Det er meget sjovt 
at have folk på besøg, som 
der gerne vil være lærere og 
passe på børn og det er godt 
at der er nogle ekstra 
hænder til at hjælpe og 
sådan noget.  
 

Hvad er så det dårlige ved 

at have praktikanter?  
Liva 8 år og Nela 9år 
(elever): Det er nogle gange 
ikke så rart når vi ikke  
 

 
kender dem ligeså godt som 
vi kender vores egne lærere.   
 
Hvordan syntes du det er 

at have praktikanter? 

Samuel 13 år (elev): Det 
godt fordi de er søde for det 
meste.  
 

Hvad syntes du så er 

dårligt ved at have 

praktikanter?  
Der er ikke rigtig dårlige 
ting ved praktikanter, men 
måske at man ikke har de 
normale timer, som man 
plejer at have, fordi der ikke 
er tid.  
 

Hvordan er det for 

lærerne at have 

praktikanter? 

Ditte 37 år (lærer): Det er jo 
spændende. Der skal jo 
helst være sådan en 
udvikling fra at de starter til 
de slutter, så den proces er 
spændende at følge mens de 
er her. Det er også altid 
sjovt at se så hvordan 
eleverne tager imod dem. 
 

Hvordan er det for 

lærerne at have  

praktikanter?  

Simon 26 år (lærer): Det er 
spændende at have 

praktikanter. Nu er det ikke 
så lang tid siden at jeg selv 
var praktikant, så det er 
meget nemt for mig ligesom 
at sætte mig ind i hvordan 
det er at være praktikant.  
Man kan sige at ofte så 
kommer man som 
praktikant og man ved ikke 
helt hvordan det forgår på 
skolen. Måske kommer de 
med noget nyt og 
anderledes de kan tilføre 
undervisning.  
 

Er det anderledes at 

arbejde på Bifrostskolen i 

forhold til en skole i 

Danmark? 

Ja det er generelt anderledes 
at være lærer her, fordi I er i 
forskellige aldre, så man 
skal planlægge 
undervisningen meget mere. 
Men det er spændene at 
prøve.   
 

 

 

 

 

Fakta boks 
Når praktikanterne kommer ind og 
underviser, er det ofte i dansk og engelsk. 
De overtager tit mange af de normale 
timer med deres egen undervisning. 
Det er tit at børnene bliver glade for 
praktikanterne og knytter et bånd til 
dem, derfor er det også hårdt når de skal 
væk, fordi de kun er her i omkring meste 
6 uger. 
 



 

 

Påske på Bifrost 
 

Skrevet af Josefine, 11år 
 
Vi mødte ind på skolen som 
normalt klokken 9:00. Vi 
havde normale timer indtil 
klokken 12:00. 
Så gik Ditte og Carsten ud 
og gemte påskeæg til 
påskejagten.  

Vi sad allesammen og 
ventede indtil Ditte kom og 
hentede os. Så gik vi om på 
fodboldbanen og ventede. 
De voksne delte poser ud så 
der kunne være påskeæg i 
dem. De talte ned fra 3 og  
 

 
så på nu måtte vi løbe. Alle 
stormede ud efter påskeæg. 
 
Påske stammer faktisk fra 
en jødisk fejring af Jesu død 
og opstandelse. Det skete 
netop under en jødiske 
påskefest. For de kristne er 
påskens helligedage 
efterfølgende kommet til at 
fremstå som en markering 
af begivenhederne i 
afslutningen af Jesu liv. Det 
man kalder Jesu 
lidelseshistorie. 
I påskeferien går militæret 
optog hver dag. Der var 
nogle der havde nogle hvide 
dragter på som gik rundt 
med store lysestager og 
militæret gik rundt med 
trommer og trompeter og 
nogle af dem gik rundt med 
skulpturer. 
 

 
 
 
 

 
Malaga og Sevilla kæmper 
om hvem der har den mest 
festlige Semana Santa, som 
betyder det samme som den 
danske påske. I sevilla i 
påsken laver de mange 
lange optog og så går de 
med røgelse og de hører  

bombastisk musik. 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

Se hvor mange æg vi 
har fundet! 
 

 

Tatiana fra A-klassen 
elsker sin chokolade! 
 

 

Se de høje hatte! 

 
Semana Santa i Sevilla. 

Påske stammer faktisk fra 

en jødisk fejring af Jesu død 

og opstandelse. Det skete 

netop under en jødiske 

påskefest. For de kristne er 

påskens helligedage 

efterfølgende kommet til at 

fremstå som en markering 

af begivenhederne i 

afslutningen af Jesu liv. Det 

man kalder Jesu 

lidelseshistorie. 

 



 

 

Interviews om sidste skoledag 
 
Skrevet af  Lærke 14 år og 
Hannah 12 år 
 
Hvordan synes du sidste 

skoledag var? 

Sofie (elev): Jeg synes det 
var meget hyggeligt, men 
der kom mange tårer, lad os 
sige det sådan.  
 
Der var jo nogle personer 

du kendte ret godt som 

skulle stoppe, hvordan 

synes du det var? 

Sofie (elev): Det var ikke så 
fedt, altså forstået på den 
måde at jeg stadig savner 
dem meget.  
Sidste skoledag er en dag 
hvor vi blandt andet laver, 
nogle shows og optræder 
med sange nede på scenen. 
Der bliver også sat musik på 
og C-klassen laver årets 
nomineringer og kåringer. 
Skolelederen holder taler til 
hver af de elever eller 
lærere der stopper på 
skolen. Når personerne 
stopper, laver vi ”bølgen” 
med alle på hele skolen. Det 
er bølgen som man også 
laver til fodbold, og så 
synger vi også en sang til 
alle dem der stopper på 
skolen, fordi Carsten 
(skolelederen) går meget  

 
 
op i fodbold. Bagefter har vi 
en tavle oppe i den yngste 
klasse (A-kassen). De 
elever der stopper, skal på 
tavlen skrive deres navn og  
årstallet de stopper på 
skolen. Derefter skal de der 
stopper give slik eller noget 
andet de gerne vil dele ud, 
til alle de andre elever på 
skolen. Så er vi desuden 
begyndt på at de der 
stopper, skal have en hvid 
bluse. På blusen skal alle de 
andre på Bifrostskolen 
skrive deres navne og 
måske en lille hilsen. Man 
kan også skrive et lille citat, 
en besked, eller et 
kompliment på bluserne. De 
der stopper på skolen, får 
også en gave med hjem. 
Nogle gange er der 
forklaringer på hvorfor de 
får lige præcis de gaver de 
får. Sidste skoledag har vi 
ikke en normal dag. Vi 
pynter op på skolen og gør 
klar til at forældrene 
kommer. Vi sætter også de 
sidste detaljer på 
danseshows, sange, taler 
osv. 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

Carsten holder tale for de 
elever der stopper på skolen.  

Skolens elever optræder på 
scenen på sidste skoledag.  

Elever, lærere og forældre 
spiser tapas på sidste 
skoledag.  



 

 

Skolefodbold hver fredag 

 
Skrevet af Silke, 14 år.  
 
Hver fredag er der 
skolefodbold, hvor alle kan 
deltage og hvis der er nogle 
der har venner eller familie 
på besøg, kan de også 
komme og være med. 

   
De der ikke orker at spille 
fodbold sidder og hygger 
sig ovre på cafeen eller på 
banen.  
Vi plejer at dele det op i to 
hold, hvor vi så spiller en 
hel kamp. Lærerne er oftest 
også med. Der er også nogle 
gange nogle nordmænd eller 
spaniere. 

  
De der er ovre på cafeen får 
noget at drikke og nogen 
gange noget at spise. 
Børnene leger bla. på 
legepladsen, som ligger i 
forlængelse af cafeen. På 
cafeen serverer de  

 
pomfritter, salater og 
sandwiches.  Der er rigtig 
mange forældre, som sidder 
ovre på cafeen og hygger 
sig med de andre forældre. 
Det er noget af det 
skolefodbold kan. Vi er 
sociale med hinanden 
udenfor skoletiden.   
Der er altid mange der 
spiller skolefodbold, 
ligemeget om det varmt 
eller koldt. Men hvis det 
regner, bliver det aflyst.  
Når vi børn er ovre på 
legepladsen, leger vi nogle 
gange fangeleg, ståtrold 
mm. Nogle gange hygger vi 
os også bare med at snakke 
om alt muligt.    
Når det er varmt, ender 
fodboldkampen tit ud i en 
vandkamp, fordi folk sveder 
så meget. Folk tager de 
store vanddunke med og 
hælder udover hindanen.  

Interview  
Spiller du fodbold?  

Viola (elev): Ja, nogle 
gange. Jeg synes også det er 
meget hyggeligt at sidde 
ovre på cafeen og snakke 
med de andre og måske få 
en is.  
 

 

Mikkel (elev): Det er helt 
udmærket. Det er rigtig 
godt, og super hyggeligt. 
Det er også rigtig varmt. 
Milou (elev): Jeg hygger 
mig med de andre og så 
leger jeg fangeleg med dem 
der gider. 
Nikolaj (elev): Jeg spiller 
fodbold og så sidder jeg og 
hyggesnakker med de 
andre.  
 
Synes du det er sjovt at 

spille med de store?  

Colin (elev): Det er meget 
sjovt at spille med og mod 
de ældre. 
Melvin (elev): Ja, jeg synes 
det er rigtig sjovt, fordi så er 
der lidt mere spænding ift. 
hvis du spiller med de 
yngste A-klassen. Der er det 
ikke ligeså udfordrende. 
 

 
 
 
 
 
 

 



 

 

Synopseprøven 
  

I C-klassen har vi flere terminsprøver igennem året. Vi har 
eksamener i flere fag. Vi har terminsprøver i dansk, engelsk og 
matematik, en projektuge og en synopseuge.  
 
Skrevet af Lærke Koni 
Hammerskov, 14 år 
laerkehammerskov@gmail.
com  
 
Synopseprøven er 
anderledes end 
terminsprøverne, for i 
synopseugen har du en uge 
til at forberede dig. Du 
starter med at trække et 
emne ved Carsten og Jette.  
Det er et emne, som du har 
arbejdet med igennem 
skoleåret. Man arbejder 
med sin disposition i en uge 
og herefter skal man så op 
og forsvare sin opgave til en 
mundtlig eksamen. Efter at 
lærer og censor har voteret 
får man sin karakter. Man 
skal opsummere de vigtigste 
punkter og beskrivelser fra 
sin opgave/sit projekt. Man 
kan med fordel lave en 
overskrift og skrive et par 
kortfattede og 
sammenfattende linjer, 
baseret på indholdet af 
opgaven.  
Så er den også nem at gøre 
brug af i forbindelse med 
fremlæggelsen. 
Man skal bruge teksten til at 
diskutere de teorier, 
metoder og materialer Man 
har brugt i opgaven. Man 
skal forholde sig kritisk til 
sit indhold, så det viser, at 
man har fuldstændig styr på  

 
 
det faglige. Hvis man skal 
skrive en længere synopse, 
kan det være en god idé at 
opsummere de vigtigste 
punkter fra sin opgave/ dit 
projekt. Man skal afslutte 
med at perspektivere til 
andre tekster eller værker. 
Her kan man måske stille 
nogle spørgsmål, man kan 
tage op til sin mundtlige 
eksamen. Man skal også 
finde et tekststykke der er 
relevant for opgaven. Dette 
tekststykke skal læses op 
for lærer og censor. 
Jeg har lært at man ikke 
skal være bange for at 
fremlægge foran andre, og i 
stedet tage tingene stille og 
roligt. Hvis det ikke går 
godt, kan man forberede sig 
bedre til næste gang. Man 
vælger et emne ud fra det 
man har trukket, og så kan 
man fordybe sig i det hvis 
du ikke ved så meget om 
det.  
 
Hvad har du lært af, at 
lave synopseprøven? 
Silke (elev): At man skal 
arbejde mere med sine ting 
og ikke bare springe over 
hvor gærdet er lavest. 
 
 
 
 

 
 
Hvad synes du, at du kan 
gøre bedre til næste gang? 
 
Silke (elev): Jeg vil 
forbedrede mig lidt bedre, 
og jeg ved nu, at jeg godt 
kan tale og stå frem foran 
andre. 
 
 

 

 
 

 
 



 

 

El Torcal de Antequera 

Det er bjerge der ligner tallerkner, og så går man rundt på stierne og 
kigger på flotte bjerge. 
 
Skrevet af Lærke Koni 
Hammerskov, 14 år  
laerkahammerskov@gmail.co
m 
 
Vi mødtes alle sammen på 
skolen kl. 09:00 og bussen 
kom for at hente os kl. 
09:30. Busturen tog ca. 1 
time. Man måtte se film, og 
spise snack på vejen. Da vi 
ankom til bjerget, skulle vi 
deles op i to grupper, fordi 
man kunne gå to forskellige 
ruter, den gule og den 
grønne. Den gule var den 
korte rute, og varede 45 
min, og den grønne var en 
længere rute, og varede 
halvanden ca. time. Man 
skulle have tøj på som var 
nemt at bevæge sig i samt 
vandresko, som gjorde turen 
lettere at overkomme. 
Turens terræn var en masse 
sten, mange træer, og flotte 
skove.  
 
INTERVIEW: 

Jeg har interviewet Hannah 

Mortensen fordi hun var der 

den dag.  

 

 

 

 

Hvordan syntes du turen 

var? 

Hannah: Jeg syntes turen 
var rigtig hyggelig, og det 
var fedt at gå hele dagen. 
 

Ville det være en tur du 

ville på igen? 

Hannah: Ja det ville det, for 
det var rigtig hyggeligt. 

 

 
 
 

 

 
 
Efter at alle var kommet 
tilbage, skulle vi spise 
frokost. Vi måtte også gerne 
gå ind i deres kiosk og få 
noget mad, og snacks til 
busturen. Da alle havde fået 
gjort det de skulle, kørte 
bussen mod Bifrostskolen. 
Det var en meget hyggelig 
dag.  
Bjerget er ca. 1200 meter 
høj over vandet.  

FAKTABOKS: 
Tallerken bjerget 
hedder på spansk ”El 
Torcal.” Grunden til at 
det hedder 
tallerkenbjergene, er 
fordi bjergene ligner 
tallerkner. Der er en 
fantastisk udsigt, og 
en rigtig smuk natur. 



 

 

 

Terminsprøve 

 
Skrevet af Lærke Koni Hammerskov  
laerkehammerskov@gmail.com 
 
Terminsprøver har vi i flere 
af de fag vi har på skemaet. 
Terminsprøverne går ud på 
at, man skal svare på 
diverse opgaver og få de 
rigtige svar. Vi hører 
lytteøvelser i engelsk og 
efterfølgende besvarer vi 
spørgsmål til de optagelser 
vi har hørt. Vi får 
karaktererne ca. en uge efter 
at vi har lavet 
terminsprøverne. Jeg synes 
ikke det er så svært. Jeg 
havde frygtet det meget 
værre, end det faktisk var. 
Det også meget godt at lave, 
ift. at vide hvor ens egen 
læring står, og om der er 
noget man skal gøre bedre 
til næste gang, eller 
forbedre sig i. 
Terminsprøverne viser din 
lærer, hvor du ligger fagligt 
i de forskellige fag. Det 
tager læreren højst 
sandsynligt med i sine 
meninger, når de skal 
vurdere om du er egnet til 
en ungdomsuddannelse 
efter 9. eller 10. klasse. 
Terminsprøven er en super 
god øvelse i at gå til 
eksamen. Jo bedre en 
oplevelse, du får til 

terminsprøven, jo mindre 
nervøs vil du være til 
afgangsprøverne - og senere 
hen, når du skal til rigtige 
eksamener. I læseprøven er 
tempoet vigtigt. Du skal 
hurtigt kunne læse en tekst 
og fange indholdet af den. 
Du får karakter i alle tre 
dele, hver for sig, og derfor 
er både 
retskrivningsprøven, 
læseprøven og prøven i 
skriftlig fremstilling (dansk 
stil) vigtig. Alle tre prøver 
foregår på computeren. Til 
prøven i skriftlig 
fremstilling har du også 
adgang til internettet. Hvis 
du går i 8 eller 9 klasse, 
forventer de mere af dig, 
end hvis du går i 6 eller 7 
klasse. For de yngste skal 

man bare gøre det så godt 
man kan. Karakteren 
betyder mere i 8 eller 9, 
men ikke så meget i 6 eller 
7 klasse.  

 
 

FAKTABOKS  
Der er bestemte ting 
man skal have med til 
terminsprøven. Du skal 
have en eller flere 
kuglepenne med til 
prøven, og du skal have 
flere snacks med til 
prøven. Og der skal 
være meget stille i 
lokalet. Der er nærmest 
heller ikke nogen 
pauser, i løbet af 
terminsprøven. 
Terminsprøven varer en 
uge.  
 



 

 

Tur til Banana 

Kitchen.

Skrevet af Andrea 9år og 
Tatiana 9år. 
 
 
Vi startede i klassen 
klokken 9:00 om morgenen. 
Først gik vi ind i bilen og 
Carsten satte noget 
mærkeligt musik på. 
Og så kom vi over til 
Banana Kitchen og så ud i 
deres køkken. 
Vi lavede mad til eleverne 
og smagte på forskellige 
ting. 
 
Vi skar grøntsager og det 
var sjovt, og vi brugte 
skarpe knive! 
Så fik vi forklæder på. 
Vi lavede kyllingesandwich 
og pakkede dem ind. 
 

 

 
 
 

 
 
Så kørte vi tilbage igen 
tilbage til skolen i Carstens 
bil,  
Og vi hørte igen mærkelig 
musik og fortalte alt hvad vi 
havde  
lavet til vores klasse. De var 
rigtig gode til at lytte og 
stille spørgsmål.  
 
Det sjoveste var at lave 
mad. 
Og det var supersjovt!  
Banana Kitchen er en 
restaurant, der ikke er så 
gammel og så er den dansk 
ejet. 
Næsten hver fredag kommer 
der 3 elever hen til cafeen. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Her fortæller vi klassen om 
vores oplevelse i Banana 
Kitchen 

Andrea, Tatiana og Elvira i 
køkkenet med de skarpe 
knive. 

 

En dejlig oplevelse i 
køkkenet. 

 

Anna Weidemann er 
Banana Kitchens leder. 
Banana Kitchen har fem 
stjerner.  
Adressen er: Centro 
comercial Centro Idea, 
Carr. de Mijas, km 3, 6, 
29650 Mijas, Málaga. 
Banana Kitchen er et par 
år gammel.  
Banana Kitchen laver 
forskellige sunde 
madretter.  
 



 

 

 

Valgfag på Bifrostskolen 

 

På Bifrostskolen er der valgfag en gang om ugen. 
 
Skrevet af Jonas og Mikkel 
 
I denne artikel vil vi uddybe 
to af de valgfag vi har haft 
igennem året.  
Når vi har valgfag, skal vi 
vælge mellem tre 
forskellige aktiviteter, som 
vi skal bruge vores 
valgfagstimer på over en 
periode af 3-4 gange. 
 
Billedkunst 

Billedkunst var et af de fag, 
man kunne vælge sidste 
gang. Forløbet startede med 
at man skulle vælge en slags 
kunst, hvor man skulle finde 
inspiration fra, og 
efterfølgende lave et maleri 
på kanvas. Man startede 
enten selv med at finde på 
noget, man skulle tegne, 
eller man googlede et 
billede. 
Når man havde fundet sit 
billede, skulle man i gang 
med at tegne en skitse, på et 
stykke papir. 
Når man var færdig med sin 
skitse, skulle man over til, 
hvad man godt kan kalde en 
”generalprøve.” 
Her fik man også sit maleri, 
som man skulle male sin 
skitse over på. Man malede 

den med let maling. Man 
forberedte hvordan det 
endelige maleri skal se ud. 
Efter at man var blevet 
færdig på det lille lærred, så 
skiftede man til det store 
lærred/kanvas.   
Da vi lavede det store 
lærred, var detaljerne 
vigtige og disse skulle være 
omhyggelige og præcise. 
Derudover skulle man 
forberede en lille 
præsentation omkring det 
man havde tegnet og 
hvilken slags kunst man var 
blevet inspireret af. Til sidst 
skulle man fremlægge sit 
værk for resten af skolen. 
 

 
 

Svømning med Bifrost 

På Bifrost har vi netop lige 
afsluttet en aktivitet som 
hedder svømning. Det er et 

valgfag, som man kan 
vælge, hvis man nu kunne 
have lyst til at tage sig en 
svømmetur og blive mere 
sikker i vandet. 
Svømmegruppen går over 
til svømmehallen omkring 
kl. 13.00 og turen tager 
omkring 15 minutter. 
Svømmehallen ligger nede i 
Arroyo de la Miel på Costa 
del sol. 
Svømmehallen ligger i et 
aktivitetscenter, hvor der 

Fakta boks: 
- Deres telefon nummer 
er 00 34 952 57 76 69 
 
- Deres Facebook blev 
lavet i 2012 
 
- Svømmehallen hedder 
club de hielo 
Benalmádena 

 



 

 

også er fitnesscenter, 
skøjtehal og andre 
muligheder for 
sportsaktiviteter. 
I svømmetimen er der to 
niveauer. Et niveau for de 
øvede, og et for de mindre 
øvede svømmere. 
Vi lærer forskellige måder 
at svømme på og noget der 

kan hjælpe, hvis man en dag 
skulle komme i problemer.  
Når vi har svømmet i en 
times tid, kommer vi ned i 
et varmt bassin, hvor vi 
leger i ca. 15 minutter. 
Når vi er færdige med at 
lege, klæder vi om og tager 
bad og så bliver vi hentet af 

vores forældre, nede i 
svømmehallen. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

Valgkamp på Bifrost 
 
Skrevet af Lærke, 14 år 
 
C-klassen havde fået 
10.000euro, og de penge 
skulle de bruge på nogle 
ting, som de gerne ville lave 
om på, på Bifrostskolen. Da 
de så havde besluttet sig for, 
hvad pengene skal bruges 
på, skulle der fremlægges 
for skolen. Derefter skulle 
eleverne på skolen, stemme 
om hvilke ideer, de syntes 
bedst om.  
Vi havde i alt 4 lektioner til 
at debattere i grupperne, og 
klargøre vores 
præsentationer.  Der var 5-6 
grupper der skulle 
fremlægge.  
Grupperne bestod af:  

Oliver, Elias og Alexander. 
Anton, Christopher, 
Mingus, Marcus og Malthe. 
Lærke, Celia og Silke. 
Niklas, Oscar, Marc og 
Lucas.  
Josefine, Rebekka, Malou 
og Nanna.  
Frida, Frederik og Mila. 
Og nogle andre grupper. 
Alle forslag var meget 
forskellige, men 
gennemarbejdede. 

 

 

 

 
 

Vindergruppen var:   

Frida, Frederik og Mila.  

Der var nogle, som ville 
have kunstgræs på 
paddelbanen, andre ville 
gerne have flere ting til de 
små, og ville have bedre 
faciliteter, og bedre 
toiletforhold.  
 
INTERVIEW: 
Hvad syntes du om den 

valgkamp vi havde? 

Josefine (elev): Jeg synes 
den var rigtig god, fordi 
folk skulle dyste mod 
hinanden.  
Syntes du det var den 

rigtige vinder? 

Josefine (elev): Ja, men jeg 
ville også have nogle andre 
vindere faktisk.  
Hvad synes du om den 

valgkamp vi havde? 

Silke(elev): Jeg synes, det 
var sjovt at prøve, for så ved 
man nogenlunde, hvordan 
det vil se ud når man bliver 
større, og når man skal 
stemme. 
Synes du det var den 

rigtige vinder? 

Silke(elev): Nej, det synes 
jeg ikke. 
Hvorfor ikke? 

Silke(elev): Jeg synes der 
var andre forslag der gav 
mere mening for mig.    
 



 

 

Spansk og Engelsk projekt 

Hvad lavet vi hele skole n i engelsk og spansk? Hvem styret det? 
 
Skrevet aff Viola Trolle 
Markussen 
 
Hver onsdag har Bifrost 
skolen valgfag i 4 uger lavet 
vi noget lidt specielt  
Vi havde 5000 euro til en 
rejse i grupper vi skulle lege 
en lille familie med både 
børn fra indskolingen, 
mellemtrinet og 
udskolingen. Nogle rejste til 
Barcelona andre til London 
eller Chelsea. Der blev lavet 
plancher, videofilm og 
PowerPoints. Hver gruppe 
skulle ind og fremlægge for 
2 andre grupper og spansk 
lære Nathalie og 
engelsklærer Ditte.  
Derefter skulle Ditte og 
Nathalie lave nogle kåringer  
 

 
der var fx bedst 
spansktallene, bedst 
samarbejde, mest kreative 
og bedst holdkaptajn. 
Mange synes det var sjov at 
det føltes meget ægte at 
man skulle på ferie og lege 
en familie.  
 
Der var mange forskellige 
historier men der var fx en 
hvor at faren var død fordi 
han var kørt en i en ged. 
Man skulle finde lejlighed, 
restauranter, mad, 
seværdigheder og regne  
budget ud i alt man skulle 
også regne benzin og kørsel 
eller fly med i budgettet. 
Alle sad rundt omkring på 
skolen og samarbejdet om 
at få deres projekt færdigt  
 

 
fordi så meget tid havde vi 
heller ikke til det. Vi lærte 
meget af at samarbejde med 
alle fra de forskellige 
klassetrin og på tværs af 
aldre. Vi lærte at holde os 
indenfor et budget og at 
lytte til og samarbejde med 
andre. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

  

 

Vinderen af: 
Bedste holdkaptajn 
og mest støttende 
gruppe.  

Vinderen af: mest 
kreative gruppe.  

Vinderen af: mest 
velfungerende  

Vinderen af: mest 
overraskende. 



 

 

Verden omkring os og dyreliv redaktionen  
 
 
Ledere: Elias og Frida  

  
Vores samarbejde 

Emnerne vi har skrevet om 
er på redaktionen Verden 
omkring os og Dyreliv. 
Verden omkring os er et 
meget bredt emne, og her er 
der blevet skrevet om en 
masse emner lige fra Kendis 
drama, LGBTQIA+ og 
Kongehuset i England. Vi 
har valgt at skrive om 
emnerne fordi det er noget 
der har fyldt rigtig meget i 
medierne og i vores 
hverdag. Vores andet emne 
vi har skrevet om er dyreliv, 
i det emne har vi også taget 
fat i nogle meget forskellige 
underemner som dyre-
testning og nye dyrearter. 
 
Vi har i vores gruppe haft 
børn fra 0. klasse helt op til 
9. klasse, derfor har det 
selvfølgelig ikke været alle 
der har kunne skrive en 
artikel, derfor har vi sat 
nogle i grupper for at skrive 
om et eller flere emner. De 
helt små børn i gruppen har 
også bidraget med noget, de 
har b.la. lavet tegneserier 
med dyr,  
 
 
 

 
og lavet flere opgaver med 
deres yndlingsdyr og andre 
opgaver. Vi har i gruppen 
arbejdet intensivt for at 
opnå mest muligt, derfor er 
der også nogle  
der har skrevet mere end en 
artikel til avisen. 
 
Inflationen i verden 

Inflation er en økonomisk 
tilstand, hvor priserne på 
varer og tjenester stiger 
over tid, og pengene mister 
deres købekraft. Dette sker 
typisk, når der er for mange 
penge i omløb i forhold til 
mængden af varer og 
tjenester der er til rådighed 
for køb. Når efterspørgslen 
på varer og tjenester 
overstiger udbuddet, stiger 
priserne. Inflation kan også 
skyldes stigende 
produktionsomkostninger,  
som fører til højere priser på 
varer og tjenester. 
 
Inflation kan have negative 
konsekvenser for 
økonomien, såsom at 
reducere den samlede 
økonomiske aktivitet og øge 
arbejdsløsheden. Det  
kan også føre til en 
reduktion af den reelle  
værdi af opsparing og 
investeringer, og kan  
 

 
øge omkostningerne for 
virksomheder og 
forbrugere. 
 

Eksempel på inflation 
I 1923 oplevede Tyskland 
en hyperinflation, hvor 
priserne steg så hurtigt, at 
nogle mennesker var nødt 
til at bruge deres penge som 
brændstof, fordi det 
var billigere end at købe 
træ. Noget andet som har 
vist os et eksempel på 
inflationen er krigen i 
Ukraine. Siden krigen 
startede d. 24. februar 2022, 
har omverdenen ikke kunne 
få mange af de resurser som 
kommer fra Ukraine og 
Rusland. Nogle af de 
produkter er korn, træ, 
jern/stål, nikkel, solsikkefrø, 
kunstgødning, olie og gas, 
hvilket er meget 
betydningsfulde produkter 
for omverdenen. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Klimaforandringerne ødelægger jorden og   

påvirker dyreliv 

 
Klimaforandringerne får større og større konsekvenser for livet på 
jorden. 

Skrevet af Emma B 

 

Indtil videre har 

klimaforandringerne 

påvirket verden med at 

polarisen smelter og 

vandstanden i havene 

stiger. 

Klimaforandringerne 

skader jorden ved høje 

temperaturer, tørke og 

naturbrande, 

oversvømmelser og 

havmiljøet.  

 

Klimaforandringerne 

Disse ændringer har ikke 
kun konsekvenser for 
dyreliv, men det truer også 
menneskeliv. 
Klimaforandringerne 
påvirker også menneskeliv, 
da alle de skader som sker 
mod jorden, også gør skade 
ved iltniveauet i luften. 
Mængden af regn gør det 
også sværere for os 
mennesker at få ferskvand. 
Dette gør at der kan opstå 
tørke, hvilket er fatalt for 
mennesker og andet liv på 
jorden, da de ikke kan 
overleve uden væske.  
 

 
Så hvordan 
klimaforandringerne kan  
påvirke os, er i hensyn til 
vores sundhed. Hvis 
klimaforandringerne bliver 
ved med at forsætte, ville 
mange mennesker opleve 
sygdom pga. uren luft, 
slemt uvejr og voldsomme 
oversvømmelser. 
Klimaforandringerne udgør 
også en trussel for 
erhvervslivet, angående 
infrastruktur og bygninger, 
energi, landbrug og 
skovbrug og turisme. 
Grundene til at vi har 
ødelagt klimaet, og nu 
oplever klimaforandringer 
er på grund af global 
opvarmning. Perioden 
2011-2020 var det varmeste 
årti, der nogensinde er 
registreret. Den globale  
 
 

 
gennemsnitstemperatur 
nåede i 2019 op på 1,1° C.  
 
Dog stiger den 
menneskeskabte globale  
opvarmning nu med 0,2 ° C 

for hvert årti.  
 

Hvorfor oplever vi denne 

opvarmning?  

Visse gasser i jordens 
atmosfære fungerer lidt som 
glasset i et drivhus ved at 
holde på varmen og 
forhindre den i at sive 
tilbage ud i rummet, hvilket 
skaber global opvarmning. 
Mange af de gasser findes 
naturligt, men menneskelige 
aktiviteter øger mængderne 
af nogle af dem i 
atmosfæren. Det gælder: 
Kuldioxid (CO2)  

Metan 

Kvælstofilte  

Fluorholdige gasser  



 

 

Hvad kan vi gøre for at 

stoppe opvarmningen? 

For at få denne globale 
opvarmning til at stoppe, 
eller ihvertifald blive bedre, 
har vi FN`s 17 verdensmål, 
det indebærer:  

• Afskaf fattigdom  

• Stop sult 

• Sundhed og trivsel  

• Kvalitets uddannelse 

• Ligestilling mellem 

kønnene  

• Rent vand og sanitet  

• Bæredygtig energi  

• Anstændige jobs og 

økonomisk vækst 

• Industri, innovation 

og infrastruktur  

• Mindre ulighed  

• Bæredygtige byer og 

lokalsamfund  

• Ansvarligt forbrug 

og produktion  

• Klima-indsats  

• Livet i havet 

• Livet på land  

 

• Fred, retfærdighed 

og stærke 

institutioner  

• Partnerskaber for 

handling  

FN`s verdensmål handler 
om at forbedre miljøet og 
forbedre os mennesker.  
 
Det går ikke kun udover 

os mennesker 

Ikke kun vi mennesker 
oplever konsekvenserne ved 
den globale opvarmning,  

 
 
men dyrene oplever den 
også. Fx isbjørnene, 
havpattedyr, klapmyds, 
grønlandssæl, ringsæl og 
stort set alle dyr der lever 
omkring is. Da polarisen 
smelter pga. 
klimaforandringer. Det gør 
det svære for dyrene at 
finde føde, så de er nødt til 
at gå nordpå for at finde 
føde.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 

The Willow project was approved 

The big willow project to sell Alaska and get oil was approved 
 
 
Skrevet af Celia West and 

Malthe Emilio 

Celia.west321@gmail.com  
Mejhriis@gmail.com 

 
 
 

 
This oil and gas extraction 
project threatens to 
unleash 260 million metric 
tons of CO2 into the 
atmosphere over the next 
30 years.  
 
“My strong inclination was 

to disapprove of it across 

the board but the advice I 

got from counsel was that if 

that were the case, I may 

very well lose…that case in 

court to the oil company 

and then not be able to do 

what I really want to do 

beyond that,”- Joe Biden 

 
The willow project is the 3d 
biggest project in the world. 
The project is about drilling 
Alaska for oil and gas. This 
will release 260 million 
metric tons of Co2 into the 
atmosphere over the next 30 
years. In the process, it'll 
destroy thousands of 
habitats for animals like 
threatened polar bears and 
caribou into a polluted and 
noisy oil field. 
 
The area where the project 
is planned holds up to 600 
million barrels of oil. That  

 
 
 
 
 
 
oil would take years to 
reach the market since the 
project has yet to be 
constructed.  
 
The Biden administration 
acknowledges that Willow, 
if completed, would release 
an additional 9.2 million 
metric tons of carbon 
pollution into the 
atmosphere each year 
roughly equivalent to the 
pollution generated by two 
million gas-powered cars.  
 
More than 5 million people 
signed a petition for the  
 
willow project to stop, but 
the Biden administration 
has bowed to oil lobbyists 
and is allowing the Willow 
Project to move forward 
anyway. 
 
What is your opinion 
about the willow project? 
  
 

 

 

 

 

 

 

“Its super bad and it will 

destroy our generation.” - 

Aya Maibom 

  
If you were Joe Biden 
would you approve this 
project? 
“No, I would not.” - Aya 

Maibom 

  
What do you think is  

going to happen to the 
polar Bears, and there is a 
way we can save them? 
 

“They will die eventually, 

they will die when the 

Willow project really kicks 

in, then they will go extinct. 

We have to save the 

environment and pick up 

our trash and we should do 

everything in our power to 

prevent it”. - Aya Maibom



 

 

Gerningsmanden er kendt skyldig i 

Fillippa sagen 

32-årig mand er blevet anholdt i 
Filippa sagen. 
 
Skrevet af Viola Trolle og Liva 
Cordsen 
 

Ud over at være sigtet i 

Filippa sagen er den 32- 

årige mand sat i 

forbindelse med Emilie 

Meng sagen.  

 

Lørdag den 15. april 
forsvandt 13- årige Fillipa 
efter sin avisrute. Efter hun 
havde færdiggjort sin 
avisrute, ringede hun til sin 
far for at sige, at hun var på 
vej hjem. Klokken 11:43 
samlede en 32-årig mand 
Filippa op. Han tog hende 
hjem til sin hjemmeadresse 
og overgreb den 13- årige 
pige seksuelt.  
Hun blev fundet søndag den 
16. april klokken 14:48 i 
live på mandens adresse tæt 
ved Korsør. Hun var i alt 
væk i omkring 27 timer.  
 
Efterforskningen  

Efter Fillippa blev fundet, 
kiggede politiet ældre sager 
igennem og fandt ud af, at 
den 32- årige mands bil er 
den samme som er fundet  
 

 
 
 
 
 
 
på overvågning ved Emilie 
Meng sagen.  
 
Efterfølgende vælger 
politiet at tage sagen  
op igen og kigge den 
igennem. Politiet finder 
billeder på den 32- årige 
mands telefon der er knyttet 
til Emilie Meng. 
Derudover er han også dømt 
for at have voldtaget og 
forsøgt at true med kniv 
mod en 15- årig.  
Den 15- årige pige er 
efterskoleelev. 
Gerningsmanden havde 
truet hende med kniv, men 
da hun skreg så meget, 
opgav han og bad hende om 
at tælle til 100 før hun måtte 
rejse sig og gå.  
 
Der er da fundet DNA på 
den 15- årige 
efterskoleelevs jakke, der 
med højest sandsynlighed 
stammer fra den 32- årige 
mand. Han sidder lige nu  

 
 
varetægtsfængslet for både 
Emilie Meng sagen og 
sagen med den 15- årige 
efterskoleelev.  
 

Sigtelse  

Manden er efterfølgende 
blevet sigtet for både 
kidnapningen af Fillipa, 
episoden med den 15-årige 
pige og drabet på Emilie 
Meng.  
Hans varetægtsfængsling 
udløber d. 8 juni, hvor de 
derefter skal tage stilling til 
sagen. Manden nægter sig 
skyldig i alle sagerne.  
 

Fakta boks 

Den 32-årige mand er en helt 
normal mand med et godt job. 
Han er født og opvokset på 
Vestsjælland med sin mor, far og 
to søskende. Familien er meget 
aktiv i foreningslivet og er kendt 
i lokalområdet, hvor han er 
opvokset. Han blev student i 
2011 på handelsskolen.  

 



 

 

Women and girls are protesting in Iran 

A rebellious woman takes her hijab off, gets murdered because of it and 
starts a protest. 
 
Skrevet af Celia West 
Celia.west321@gmail.com  
 

Mahsa Amini was killed at 

the hands of Iran’s police 

in, protests across the 

country calling for the 

rights of women and girls 

continue. 

 
“One thing is clear, it’s 
systematic and it is 
targeting young women 
because the young women 
are the ones who dare to 
stand up,”  

- Elham Gheytanchi-
Fotoohi 
 
22-year-old Masha Amini 
violated the dress code, by 
taking her hijab off, and 
was killed by the police. 
This angered the people, 
and they wanted their life 
back. So, they started to 
protest. Now this wasn't the 
first time they protested to 
get women's rights, in 1910 
then in 1979 and then in 
2009, and finally they are 
doing it in 2022. Shortly 
after the protesting started  
 
 
 

 
young women started to get 
poisoned and killed. Most 
people said that it was all 
accidental, but the young  
women could see a pattern 
and knew it was the 
government.  
 
Now they are still protesting 
today, 6 months later after 
what happened.  
 

Interview 

Do you think they are 

going to change hearts 

and minds and win?  

 
“Of course, they are going  

to change some minds but 

maybe not everyone, they 

are going to fight hard.” - 
Aya 

 
 

 

 

 

 

“No, I think people are 

really closed minded and 

stuck in the past, but they 

should move to the 

present.” - Aron 
  
Do you think there will 

come another protest like 

this in the future? 

 
“100% because the females 

will want equal rights and 

will not give up, even  

though the men won’t let it 

happen.” – Aya 
 
“As I said, I think they are 

very closed minded but if we 

do it enough, they might 

change.” – Aron 
 
Do you think they should 

have the rights to control 

their body? 

 



 

 

“Yes of course everyone 

should have their own 

control over their body.” 

 - Aya  

 
“Yes, if it is their body, and 

if men are allowed to 

control their body, then the 

women should to.” – Aron 

 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

What is a hijab and a burka?  
 
A hijab is a head covering scarf that some 
Muslim women wear in public. For many 
such women, the hijab signifies both 
modesty and privacy. In some cases, the 
hijab is worn by a woman when she's with 
men who aren't in her own family. 
 
A woman may choose to wear a burka to 
express her piety, modesty, rejection of 
Western culture, political views, and 
cultural views among other reasons. A 
woman may also wear a burka because 
they are being forced to do so by law, or 
protection, as was in the case of 
Afghanistan during the first period of 
Taliban rule.  
 



 

 

Kongehuset i England 

Efter mange år med en dronning på tronen får England igen en konge. 
 
Skrevet af Milou, 11 år, og 
Nikolaj, 11 år 
 

Dronning Elizabeth 

overtog tronen da hun var 

25 år, efter hendes far, 

Kong Edward, døde. Men 

efter 70 år som regent skal 

hendes søn, Charles, nu 

krones som konge.  

 
Dronning Elizabeth døde d. 
8. september 2022. Det 
vides ikke hvad hun døde 
af, hun blev 96 år gammel 
og hendes 70 år på tronen 
var hermed slut. Det er en 
speciel oplevelse i England 
at miste en tronarving, og 
landet fastlage en national 
sørgeperiode på 12 dage. 
Efter udmeldingen om 
dronnings død fra 
Buckingham Palace, gik 
alle tv-skærme i sort. 
Nyhedsværter var iklædt 
sort jakkesæt og landet fik 
at vide at deres elskede 
dronning var gået bort.  
 
Kroningen  
Lørdag den 6. maj blev 
kong Charles og dronning 
Camilla kronet i London. 
Kroningen foregik i 
Westminster Abby i 
London. Der var 2000 
mennesker til stede, blandt  

 
andet Charles’ sønner,  
William og Harry, deres 
koner, Catherine og Megan, 
samt en masse udenlandske 
gæster, som det danske 
kronprinspar.   
 
Før Charles fik kronen på, 
aflagde han en kronings- og 
tiltrædelsesed. Han blev 
iført en guldkappe af sin 
ældste søn og tronfølger, 
prins William. Han skulle 
røre et scepter, et sværd og 
guldæblet, som skal give 
ham styrke og helligdom.  
 
Derefter fik Charles endelig 
kronen på hovedet og blev  
officielt konge. Charles 
krone vejede 2 kilo.  
Kong Charles’ kone, 
Camilla, blev efterfølgende 
kronet som dronning.  
 
Efter ceremonien tog de nye  

 
regenter en karettur 
igennem Londons gader. 
Her ventede tusindvis 
af mennesker på at hylde 
den nye konge og dronning. 
De sluttede dagen af med en 
tur på balkonen på 
Buckingham Palace. Der 
blev de ledsaget af 
medlemmer fra den 
kongelige familie. 
 

 

Drama i kongehuset  

De seneste år har der været 
meget drama i den royale 
familie. En af de største 
historier var, da prins Harry 
og hertuginde Meghan 



 

 

valgte at de ikke længere 
ville være en del af den 
engelske kongefamilie. I et 
interview med Oprah 
forklarede de, at deres exit 
blandt andet skyldes 
racisme. Mest af alt fordi, 
Harrys familie ikke vil have 
at deres barn skulle blive en 
prins eller en prinsesse. De 
sagde også at babyen ville 
være en anden hudfarve, og 
det brød kongehuset sig 
ikke om.  
 
Senest oplevede Harry og 
Meghan, mens de var i New 
York at blive efterfulgt i en 
taxi af paparazzier. Taxien 
måtte i 10 minutter prøve at 
slippe af med 
paparazzierne.  
 
”De så nervøse ud, jeg tror 
de har været forfulgt hele 
dagen eller noget.”  

- Taxichaufføren   
 
Det har uden tvivl været en 
voldsom oplevelse for 
parret, hvis man tænker 
over, at Harrys mor, 
prinsesse Diana, blev slået 
ihjel i et biluheld, da hun 
blev forfulgt af paparazzier. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

Kvinder mister rettigheden til abort? 

Flere steder i verden er aborter blevet ulovlige. 
 
Skrevet af Emma B 

 

USA har strenge regler 

når det angår abort. 

Faktisk blev abort først 

lovliggjort i 1973, af Roe 

v. Wade.  

 

I sommeren 2022 begyndte 
stater dog at gøre abort 
ulovligt igen, og nu er det 
ikke muligt at få en abort i 
12 stater. Nogle af de stater 
som har gjort abort ulovligt 
er, Missouri, Arkansas, 
Alabama, Utah, South 
Dakota, Louisiana, 
Kentucky, Wisconsin og 
Oklahoma.  
Den 24. juli 2022, stemte 5 
for og 4 imod, og besluttede 
dermed at omstøde dommen 
i sagen Roe v. Wade og 
ophøre retten til abort i 
USA, dog gav de 
delstaterne mulighed for at 
forbyde abort på et hvilket 
som helst tidspunkt under 
graviditeten og åbnede 
mulighed for indførelse af 
fuldstændige forbud mod 
abort.  
Mange kvinder mener at når 
de gør abort ulovligt, fjerner  
de også en del af kvinders 
rettigheder, og nogle mener 

at de er røget tilbage til den 
8. marts 1921, hvor 
kvinderne protesterede og 
kæmpede for deres 
rettigheder, og dermed er 
den 8. marts blevet til 
kvindernes kampdag. 
Der er dog ikke kun 
modstandere til den nye lov 
om at gøre abort ulovligt. 
Faktisk er der mange 
religiøse kvinder og mænd i 
USA, som tror på at abort er 
at tage et liv, eller ville 
mene at abort er mord. 
Mange der mener det er 
skyldet tro, da mange mener 
at Gud eller Allah også er 
imod abort.  
Dog er ulempen ved at 
fjerne rettigheden til abort, 
at mange kvinder, som 
oplever uønsket abort af 
mange forskellige grunde, 
ender ud i en usikker abort, 
som er foretaget hjemme 
eller under usikre 
omkostninger. 12 stater har 
ulovliggjort abort, og 2 
stater har lukket alle 
abortklinikker ned.  
Da nyheden om den nye lov 
blev offentliggjort, 

stormede det ind på de 
sociale medier  
såsom TIKTOK, Instagram, 
Facebook og Twitter. Da 
nyheden gik viralt, 
begyndte folk fra hele 
verden at høre om det. Det 
førte til at der startede en 
protest som tilbage i 1921. 
Der var protester i hele 
verden. Folk var sure og 
sagde at USA var gået 
tilbage i tiden.  
Nogle af de stater i USA, 
hvor folk protesterede mest 
var i Washington D.C., 
Texas, Georgia og New 
York.  
I mange lande, såsom USA, 
koster det penge at få 
fuldført en abort, i USA kan 
det koste mellem 3.000 til 
10.000 kroner. Så det gør 
også at når USA fjerner 
rettigheder til abort, mister 
USA også helt op til flere 
millioner af dollars.  
Præsident Joe Biden, 
kæmper for at gøre det 
lovligt at få abort igen i 
USA, og lover ret til abort 
ved flertal efter 
midtvejsvalg. 



 

 

Drag Queens bliver 

bandlyst i flere lande 

I Amerika snakker 
man om at bandlyse 
Drag Queens og 
deres shows. 
 
Skrevet af Liva Cordsen og 
Aya Maibom 
 

Der er ramaskrig over at  

drag Queens ikke må 

optræde, fordi forældre og 

politikere synes at det er 

upassende og ikke er 

noget for børn.  

 

”Det har jeg det ikke 

særligt godt med, (at det 

skal være ulovligt), fordi jeg 

synes alle er lige meget 

værd.”  

- Silke 

Hvorfor er der drama?                                  

Der var en Drag Queen som 
skulle læse børnebøger op 
for en masse børn, men der 
var mange forældre og 
politikere som synes det var 
upassende at børn skulle 
høre og se på en mand i 
dametøj. De mente det ville 
være forvirrede for børnene 
i forhold til identitet. Derfor 
blev der ramaskrig over at  
folk mente ikke der var 
noget galt med at en  
 

 
 
 
 
 
Drag Queen læser en  
børnebog op, børnene ville  
bare lære om andre ting end 
det de ser normalt. Men 
derimod ser folk ikke et 
problem i, at der på en 
restaurant, Hooters, går 
kvindelige tjenere rundt i 
afslørende tøj, og viser sig 
selv frem. Dette er en 
familie restaurant, hvor man 
godt må tage 10-årige 
drenge med ind. Der er også 
en masse mennesker der 
bliver stødt og siger at man 
går tilbage i tiden, i forhold 
til hvad man skal tænke om 
kvinder.  
Der er mange forskellige 
holdninger til Drag Queens. 
Nogen tager det mere 
seriøst en andre. Flere 
Drags får dødstrusler 
dagligt, fordi folk ikke ser  
dem som mennesker. Det er 
det som folk er imod. De 
siger at alle er mennesker  
og har ret til et privatliv og  
lov til at være dem selv.  
 

Interview 

 
 

 
Vi har lavet et interview om 
hvor mange på skolen der er  
for og imod Drag Queens 
10/14 sagde at Dragshows 
skal være lovligt, imens at 4  
sagde det ikke skulle være 
lovligt. 
 
”Folk skal have lov til at 

være den de er.” – Viola 

 

”Ulovligt, fordi ellers ville 

der ikke være flere 

biologiske mænd og kvinder 

tilbage.” – Matti 

 

”Jeg er synes det skal være 

lovligt, men det er dårligt 

for folk at have så meget 

makeup på.” – Mikkel  

 

Der er altså et flertal for at 
Dragshows skal være 
lovligt, fordi folk mener at 
man selv skal bestemme 
over ens eget liv og hvad 
man gør med det. 

Hvad er en Drag Queen?  
En Drag Queen er en mand 
som klæder sig ud som en 
kvinde med meget vildt hår, 
makeup og vilde kjoler. De 
laver shows som kaldes drags 
shows.  
Til et dragshow optræder Drag 
Queens med dans og Lip sync, 
hvor de mimer til en sang.  
 

Hvad er en Drag Queen?  
En Drag Queen er en mand der 
iklæder sig dametøj, vild 
makeup og stort hår.  
Det skal ses som en hyldest til 
kvinder, og den feminine side.  
 



 

 

Kendisser vi mistede 

Hvilke kendisser døde i dette skoleår? 
 

Skrevet af Viola Trolle og Liva Cordsen 

 
Hvert år mister verden 

stjerner, som er 

forbilleder for mange, 

derfor har vi valgt at 

hylde dem her.  

 

Sidney Lee  

Reality stjernen Sidney 
Lee døde den 16. maj 
2022 som 43-årig. Sidney 
Lee, som er døbt ved 
navnet Søren Hassel 
Hansen, er den dansker 
der har medvirket i flest 
realityshows. Han har 
været med i blandt andet; 
Dagens Mand, Single liv 
og Divaer i Junglen. Det 
er kun et udpluk af de ting 
han har været med i. 
Sidney døde af højt 
sandsynlig af stoffer og 
alkohol. Han fik en 
blodforgiftning og døde. 

 

Elin Reimer 

 
 
 
 

Skuespilleren Elin Reimer 
døde den 20. september 
2022 som 94- årig. Hun er  
særlig kendt for sin rolle 
som “fru Olsen” i 
Krummerne. Hun har 
været skuespiller siden 
hun var barn, og har 
medvirket i over 60 film, 
teaterforestillinger og tv-
serier. Elin Reimer døde 
af alderdom.  

 
Queen Elizabeth the II 

Queen Elizabeth var den 
engelske dronning, hun 
døde den 8. september 
som 96-årig. Hun var født 
den 21. april 1926. Hun 
har 2 søskende og var gift 
med Prins Phillip indtil 
han døde i 2021 den 9. 
april. 

 
Hugo Helmig 

Hugo Helmig er dansk 
sangstjerne. Hugo døde 
den 23. november 2022. 
Hans far, Thomas 
Helmig, var ved hans side 
indtil hans hjerte gav op. 
Som 18 -årig udkom hans 
sang “Please Don’t Lie”, 
som både blev et kæmpe 
hit i Danmark og 
Tyskland. I 2021 satte 
han sin karriere på pause 
fordi han kæmpede med 
kokainmisbrug. 
 

Tina Tuner 

Tina Tuner var en 
amerikansk sanger, 
sangskriver og skuespiller 
Hun døde som 83-årig 
den 24. maj 2023 hun har 
3 børn. Hun er især kendt 
for sin sang ”Simply the 

Best”. I 2013 fik hun 
konstateret for højt 
blodtryk, senere fik hun 
konstateret tarmkræft og 
fik straks fjernet meget af 
sine tarme. 



 

 

Celebrity 

gossip  

Every year 
celebrities do crazy 
stuff, and this year 
was no exception. 
 

Skrevet af Malthe Emilio Riis, 
13  
mejhriis@gmail.com 
 
Some celebrities went to 
jail, while others got 
slapped at the Oscars.  
 
On May 29th, two brothers 
went to jail in Romania for 
human trafficking, rape and 
forming an organized 
criminal group. Andrew 
Tate, 36, a former 
professional kickboxer with 
5.8 million Twitter 
followers, and his brother 
Tristan Tate, 34, have been 
in custody since they were 
arrested in Romania in 
December along with two 
Romanian women.  
 
The Tate brothers and the 
two women will remain 
under house arrest until at 
least April 29, when the 
prosecution is expected to 
ask for an extension of their 
investigation for another 30 
days, a spokesman for the 
brothers said on Monday, 
adding that no indictment 
had been brought against 
them.  
 
 

 
 
Is Shakira really going to 
jail?  
Shakira, of Hips Don’t Lie 

fame, is currently in some 
legal hot water. The singer 
has been accused  
of not paying the Spanish 
government €14.5 million 
in taxes between 2012 and 
2014 and prosecutors are 
now seeking an eight-year 
prison sentence as well as 
€24 million in fines if she’s 
found guilty. The case is 
still ongoing, but Shakira 
maintains her innocents.     
 
What happened at the 
Oscars? 
During the 94th Academy 
Awards Will Smith walked 
on stage and slapped Chris 
Rock for saying an 
offensive joke about Jada 
Pinkett Smith, Will Smith's 
wife.  
 
“Keep my wife’s name… 
out your fucking mouth!”  

- Will Smith  
 
 
 
 
 

 
 
What made Will Smith do 
that?  
Jada didn’t seem like she 
really cared at all, but the 
whole joke was really 
offensive. So, Will 
obviously got pissed and he 
had to do something, he had 
to give him a piece of his 
mind, and therefore he went 
on stage and slapped Chris 
Rock.  
The meaning of the joke is 
that Chris Rock was 
compering Jada to the main 
character G.I Jane, who is 
balled. Just like Jada is. 
Jada Pinkett Smith is 
suffering from the 
autoimmune disorder 
alopecia, which causes hair 
loss.   
 

 
 

Jada Pinkett Smith (left) and G.I.Jane (right)  



 

 

Nye dyrearter  

I 2023 er der fundet 205 nye dyrearter, hvilket er utroligt mange i forhold 
til hvor mange der plejer at blive fundet. 
 

Skrevet af Samuel, Milou og 
Nikolaj. 
 

Ud af de 205 nye 

dyrearter er der fundet alt 

lige fra giftige frøer til 

små søde fisk.  
 

Gift i havet 

På billedet under teksten 
kan man se en såkaldt giftig 
gudinde. Det er en giftig 
slange, den bor omkring 
140- 200 meter under 
vandet. Dens normale 
levested er i Laos. Den har 
ingen talte dødsfald endnu, 
selvom den nemt kunne 
dræbe et voksent menneske 
hvis den ville. 
 

 

Gul og dødelig 

Der er også blevet fundet en 
ny slags giftig frø, som der 
er blevet målt til at 10.000  
mus og et par elefanter med 
et milligram af dens gift i  

 
 
 
kroppen. Frøen hedder 
Gylden Pilegiftfrø, og folk  
bruger den som kæledyr, 
fordi den er så lille.  
 
Lille harmløs fisk 

Der blev også fundet en ny 
slags fisk, som hedder små 
krebsdyr. De er så små at 
man kun kan se dem under 
et mikroskop. De lever i 
hele verden, men de er ikke 
nogen trussel for hverken 
mennesker eller andre dyr. 
 

Meget smerte 

En ny slags myre er fundet i 
Australien, de hedder  
ildmyrer. At blive stukket af 
en føles som at blive brændt 
af en svag lighter, og de  
 

 
 
 
 
findes i gigantiske flokke. 
De spiser dyr som er over 
100 gange større end dem,  
som kæmpe biller, fugle, 
bier og mange flere. 
 
Planter kan gøre forskel 

En ny kødædende plante er 
fundet i det sydlige 
Australien. Planten er stor 
og navnet er stadig ikke 
besluttet, men det kommer 
inden for 2024. Den kan 
spise ting der vejer op til 10 
kilo og den er færdig med at 
fordøje dem inden for 30 
minutter. 

Gylden Pilegiftfrø  



 

 

Black Swedish Labradors go through 

painful experiments 

 
Black Labradors get their teeth 
pulled out and gums cut open. 
 
Skrevet af Celia West, 13, og Aya Maibom, 13 
Celia.west321@gamail.com  
Ayajuulmaibom@gmail.com  
 
Six black Labradors have 
been killed and tortured 
in Sweden as a part of a 
medical trial for human 
dental implants despite 
84,000-strong petition 
condemning the study.  
  
  
“If we do need to test an 
animal it should not hurt  
or kill the animal”  

- Aya, Juul Maibom 
 
An anonymous person kept 
6 two years old Labradors 
in a laboratory for animal  
testing. They cut the gums 
open of the dogs and pulled 
the roof out with the teeth.  
They pulled ¾ teeth out. 
The dogs were said to be 
fully awake, with no 
anesthesia, through the 
process. The dogs passed 
out from all the pain it 
caused. Researchers argued 
the Labradors needed to be 
dead to fully analyze the  
effect of implants but 
Animal rights made a 
petition that they shouldn't 
be killed as a  
part of the experiment.  
 

 
After 
effects for the dogs  
 
Dogs without teeth can live 
a life relatively similar to 
dogs with teeth and might 
be happier and healthier.  
 
Diseased teeth cause pain 
when chewing, and risk  
spreading infection to other 
organs through the 
bloodstream.  
 
Interview 
 
Do you think they should 
have been kept alive or  
dead? 
 
“The dogs should have been 

put down before, it would 

have been traumatic to live 

with it after.”  
- Lærke 
 
“Dead, because it would be 

a bad dog life after.” 

 - Sofie 
 
“Alive because it is not 

enough pain to be put  

down.” – Tristan 
 
 

 
“Dead because she doesn’t 

want the dogs to feel any 

pain.” – Natalie  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Facts  
What are the side effects of animal 
testing on animals? 
 

- Carcinogenicity, which 
means it can cause cancer.  

- Eye Irritation and 
Corrosion. 

- Phototoxicity. 
- Pyrogenicity. 
- Skin Absorption. 
- Skin Irritation and 

Corrosion. 
- Skin Sensitization. 

 



 

 

Top-10 mest 

truede dyrearter  

Hvilke 10 dyr er de mest 
truede? 
 
Skrevet af Samuel  
 

Desværre oplever 
man at flere 
dyrearter er truet 
ude i naturen.  
 
10. Skildpadder 
Skildpadder bliver brugt til 
mange ting, legetøj, trofæer 
og meget mere. Skildpadder 
bor i havet og er derfor 
meget truet af olie i havet. 
De spiser også plastic, fordi 
de tror det er mad og det 
kan de IKKE tåle. Mange 
lande har forbudt salg af 
skildpadder. Spanien er en 
del af det udvalg, som yder 
en særlig beskyttelse for de 
439 arter, der lever der. 
 

9. Leoparder 

Leoparder har noget meget 
specielt skind, som har 
flotte mønstre, derfor vil en 
masse mennesker slå dem 
ihjel og lave smykker, tøj 
og meget mere med deres 
mønstrede skind. Heldigvis 
er det nu ulovligt at jage 
leoparder. Man kan få op til 
12 års fængsel hvis man  

 
 
 
jager leoparder, det er 
næsten lige så meget, hvis 
man dræber et menneske. 
 

8. Gaur  
En Gaur er en slags tyr, et 
kæmpe bæst, det eneste 
problem med dem er at de 
angriber meget, hvilket får 
en masse folk til at skyde 
dem. De har også et meget 
glat skind og det vil sige at 
de også bliver jaget uden at 
angribe mennesker. De 
lever i skove, som tit bliver 
skåret ned og lavet til huse, 
byggepladser, 
parkeringskældere og mere. 
 

7. Næsehornsfugl  
Og ja det findes. En 
Næsehornsfugl er en fugl 
der vejer 2.5 til 3 kilo, de  
lever højest op til 9 år, og 
de er truet fordi de bor i 
skoven, og skove bliver  
 
 
 

 
fældet, da folk vil have ting 
lavet af træ. De er også  
truede, fordi de har de 
smukkeste horn som en 
masse folk vil have og lave 
dyre smykker af dem.  
 

6. Gemse (serov) 

Gemse serov, som er i 
familie med får og geder. 
De bor i bjergene hvor den 
elsker at kravle, rundt og 
gumle i græs og andre ting i 
bjergene. Grunden til den er 
ved at uddø er, fordi de 
falder ned fra bjergene og 
dør. De bliver forvekslet 
med en bjørn, lige når de 
først bliver set hvilket gør at 
mange folk skyder dem og 
andre skyder dem fordi de 
har et smukt skind. 
 

 



 

 

5. Bjørne  

Folk tror bjørne er onde og 
kun går efter at slå 
mennesker ihjel, men den 
eneste grund til at de dræber 
mennesker er fordi de føler 
sig truede eller at de er ved 
at dø af sult. Folk dræber 
dem MEGET og de stopper 
ikke, selvom man ikke må 
dræbe dem mere, der er 
meget få bjørne tilbage i 
live. 
 

4. Næsehornet  

Næsehornet er utrolig truet, 
fordi dens levesteder bliver 
formindsket hver eneste 
dag, den bliver også truet 
fordi dens horn er meget 
værd i smykker. Der er kun 

et par tusind næsehorn 
tilbage i dag. 
 

3. Skældyr  

Skældyr er meget truede, 
fordi den er lille og 
forsvarsløs. Den er i bunden 
af fødekæden af andre dyr 
og mennesker dræber dem, 
fordi de har noget meget 
lækkert skæld på sig. Det 
bruger de til at lave meget 
dyrt tøj og andre ting med.  

  
 

2. Elefanter  

Elefanters levested er i 
regnskove, men de bliver 
også jaget til byer hvor de 
løfter folks ting. De bliver 
også skudt fordi de har 
lækkert skind, de har de 
flotteste horn som man 
bruger til smykker og 
eksperimenter.  
 

1.Tiger 

Tigere er det mest truede 
dyr i verden, fordi de har 
lækkert mønster i deres 
skind. De bor på savannen, 
så mange af dem dør også 
af tørst og mange af sult. 
Men allerflest dør af løver, 
mennesker og at blive 
trampet ned af giraffer. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Hvad er der sket i zoo?  

Hvert år sker der masser af sjove, gode og tragiske ting i zoologiske haver 
verden over, og i år er ingen undtagelse.
 
Skrevet af Samuel, 13 år 
 

Zoologiske haver oplever 

mange ting, alt lige fra 

brand, beskyttende 

gorillaer og homoseksuelle 

pingvinpar.  

 

En brand slog pludselig til i 
København zoo, man ved 
ikke hvordan branden 
startede men hangiraffen 
August overlevede desværre 
ikke branden. En ny 
babygiraf på 4 måneder 
kommer til København 
snart. De prøver stadig og 
finde ud af hvad der skabte 
branden. Efter ulykken kom 
politiet dyrlæger og 
brandbiler.  
 
Slåskamp i løvebur  

En slange brød ud af dens 
bur og hoppede ned i 
løveburet, hvor løven og 
slangen havde en meget 
intens kamp, som slangen 
endte med at vinde. Løven 
mistede livet, derefter blev 
slangen aflivet. Og 
slangeburet blev meget 
mere sikkert, til de næste 
generationer af slanger. Der 
sker mange uheld i USA 
som dette. 

 

 

Ulykke ved gorillaerne  

I USA legede en lille dreng 
ved gorillaburet og røg 
derefter ned til den største 
gorilla der var. Gorillaen 
tog drengen og blev ved 
med at gå rundt med 
drengen. Gorillaen 
beskyttede ham og gad ikke 
vise ham til gorillaflokken. 
Men det hele sluttede, da 
alle gorillaerne blev skudt. 
Folk spurgte hvorfor de 
skød dem og ikke bedøvet 
dem, hvortil ejerne af Den 
zoologiske have i Cincinnati 
sagde, at hvis gorillaerne 
blev bedøvet sov de ikke 
med det samme og det 
kunne gøre dem sure og 
dræbe den lille dreng. 
 

 

 

 

 

 

Homoseksuelt pingvinpar  

I Rosamond Gifford zoo i 
USA er et homoseksuelt 
pingvinpar, som har dannet 
par siden parringssæsonen i 
2021, blevet forældre for 
første gang. Elma og Lima, 
som pingvinerne hedder, fik 
et æg at passe på, som ægte 
forældre. Parret er en form 
for plejeforældre, da det 
biologiske par var tæt på at 
ødelægge ægget. 
Dyrepasserne vurderede 
derfor at Elma og Lima ville 
være det perfekte par til at 
udruge ægget. Den lille 

Gorilla fra Cincinnati Zoo  



 

 

pingvinunge er blevet døbt 
Carlos.  
Det er ikke første gang man 
oplever at et homoseksuelt 
pingvinpar får en unge. I 
2018 skete det nemlig i 
Odense Zoo, hvor det dog 
skete mere dramatisk, da 
parret kidnappede ungen fra 
et andet par. Men 
efterfølgende fik parret lov 
at beholde ungen, og senere 
blev de tildelt et æg fra en 
enlig mor.    
 

Ukrainske dyr  

En masse ukrainere har 
overgivet deres kæledyr til 
en Ukrainsk zoo, da det 
ikke er muligt for familier at 
have dyrene med, når de 
flygter fra krigen.  
Men også de store dyr i zoo 
lever et farligt liv i Ukraine. 
I august 2023 evakuerede 
man derfor tre hunløver fra 
den zoologiske have 
Feldman Ecopark. Løverne 
har nu fået et nyt hjem i 
Knuthenborg Safaripark. 
Evakueringen er sket i 
samarbejde med Dyrenes 
beskyttelse og andre 
organisationer.  
 
 
 
 
 
 


